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Protokół Nr XL/23 
z XL Sesji 
Rady Powiatu w Olsztynie 
w dniu 28 lutego 2023 r. 
 
Początek posiedzenia        - godz. 1000 
Zakończenie posiedzenia       - godz. 1440 
Spośród 25 radnych ustawowego składu rady obecnych było   - 18 
 
 

Starosta pan Andrzej Abako wraz z Przewodniczącym panem Jerzym Laskowskim 
podziękowali za wieloletnią współpracę odchodzącej na emeryturę pani Irenie Bochno – 
Głównej Księgowej Powiatowej Służby Drogowej. 
 
 
Pkt 1. Otwarcie Sesji. 
 
 Pan Jerzy Laskowski, Przewodniczący Rady Powiatu, otworzył XL Sesję Rady 
Powiatu w Olsztynie. Następnie powitał wszystkich zebranych na sesji: radnych, gości 
i pracowników Starostwa. W sesji uczestniczyło 18 radnych, co wobec 25 osobowego składu 
Rady stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Lista obecności 
radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu, lista obecności pracowników starostwa stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu, lista obecności gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
Radni, którzy usprawiedliwili swoją nieobecność: 
- Joanna Michalska-Reda, 
- Waldemar Jodko, 
- Grzegorz Drozdowski, 
- Anna Klewiado, 
- Stanisław Trzaskowski, 
- Artur Wrochna, 
- Zbigniew Czabrycki. 
 
 Pan Przewodniczący odczytał skróconą informację o ochronie danych osobowych, 
przypominając, iż administratorem danych osobowych jest Starosta Olsztyński (Pl. Bema 5, 
10-516 Olsztyn). Poinformował, że dane osobowe przetwarzane są w celu niezbędności takiego 
działania do wykonania zadania realizowanego w interesie publicznym lub w ramach 
sprawowania władzy publicznej powierzonej administratorowi (art. 6 ust. 1 lit. e RODO), 
w związku z realizacją zasady dostępu do informacji publicznej - poprzez utrwalanie 
i transmitowanie obrad Rady Powiatu w Olsztynie. W trakcie przetwarzania danych osobowych 
przysługuje prawo dostępu do swoich danych osobowych. W związku z przetwarzaniem 
danych osobowych, w przypadku powzięcia informacji o nieprawidłowym przetwarzaniu tych 
danych, osoby, których dane są przetwarzane mają prawo do wniesienia skargi do organu 
nadzorczego – Prezesa Urzędu Ochrony Danych Osobowych. Nagrania z transmisji 
udostępniane są w: Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie internetowej Powiatu 
Olsztyńskiego. Znajdujące się na nagraniach dane osobowe przetwarzane są zgodnie 
z obowiązującymi przepisami prawa, a następnie archiwizowane, zgodnie z jednolitym 
rzeczowym wykazem akt organów powiatu i starostw powiatowych. Szczegółowe informacje 
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na ten temat są zawarte w klauzuli informacyjnej: w Biuletynie Informacji Publicznej, 
na stronie internetowej Powiatu oraz przed wejściem do sali obrad. 

 Pan Przewodniczący poinformował, że nie wpłynęły poprawki, co do treści protokołu 
z XXXVII Sesji Rady Powiatu z dnia 18 listopada 2022 r. oraz protokołu z XXXVIII Sesji 
Rady Powiatu z dnia 21 grudnia 2022 r. i zgodnie z § 24 ust. 1 Statutu Powiatu protokoły zostały 
zatwierdzone. 

 
Zgodnie z art. 15 ust. 1 ustawy o samorządzie powiatowym radnym jest przesyłany 

porządek obrad, który nie podlega głosowaniu (stanowi on załącznik nr 4 do protokołu). 
Zmiany do przesłanego porządku obrad, zgodnie z art. 15 ust. 2 ww. ustawy wprowadzić może 
Rada Powiatu bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady, co w wypadku Rady 
Powiatu w Olsztynie wynosi 13 głosów. Porządek obrad został przesłany mailowo wraz 
z materiałami na sesję.  

Pan Przewodniczący zapytał, czy są wnioski w sprawie zmian w porządku obrad? 
Nie zgłoszono propozycji zmian w porządku obrad.  
 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie Sesji. 
2. Program regionalny na lata 2021-2027. Fundusze Europejskie dla Warmii i Mazur – 

wystąpienie Pana Marcina Kuchcińskiego, Wicemarszałka Województwa Warmińsko-
Mazurskiego. 

3. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Sprawy bezpieczeństwa w Powiecie Olsztyńskim 

– sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego za 2022 
rok, 

– sprawozdanie z działalności Komendy Miejskiej Policji w Olsztynie za 2022 rok, 
– sprawozdanie z działalności Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej 

w Olsztynie za 2022 rok. 
6. Wyrażenie zgody na przyjęcie zadań z zakresu administracji rządowej związanych 

z przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej 
– podjęcie uchwały (druk nr 293). 

7. Realizacja budżetu Powiatu 
– podjęcie uchwały (druk nr 294). 

8. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2023-2037 
– podjęcie uchwały (druk nr 295). 

9. Udzielenie pomocy finansowej Samorządowi Województwa Warmińsko – Mazurskiego 
– podjęcie uchwały (druk nr 296). 

10. Wyrażenie zgody na przekazanie darowizny miastu Kostopol na Ukrainie 
– podjęcie uchwały (druk nr 297). 

11. Funkcjonowanie szkół i placówek na terenie powiatu olsztyńskiego 
– podjęcie uchwały (druk nr 298). 

12. Podniesienie wynagrodzeń rodzin zastępczych zawodowych, rodzin zastępczych 
zawodowych pełniących funkcję pogotowia rodzinnego oraz prowadzących rodzinne 
domy dziecka w  Powiecie Olsztyńskim 

– podjęcie uchwały (druk nr 299). 
13. Prace komisji Rady Powiatu 

– podjęcie uchwał. 
14. Przyjęcie stanowiska Rady Powiatu w Olsztynie w sprawie poparcia petycji 

Stowarzyszenia Aktywne Mazury skierowanej do Ministra Infrastruktury. 
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15. Sprawy różne i wolne wnioski. 
16. Zamknięcie obrad Sesji. 

 
 
Pkt 2. Program regionalny na lata 2021-2027. Fundusze Europejskie dla Warmii i Mazur 
– wystąpienie Pana Marcina Kuchcińskiego, Wicemarszałka Województwa Warmińsko-
Mazurskiego. 
 

Pan Marcin Kuchciński przedstawił prezentację dotyczącą informacji na temat 
programu regionalnego na lata 2021-2027 – Fundusze Europejskie dla Warmii i Mazur.   

Pan Jan Dowgielewicz podziękował za pomoc w zatrzymaniu objazdu na drodze 
i zapytał, co trzeba zrobić, żeby uzyskać pieniądze na aleje chronione (drogi)?  

Pan Marcin Kuchciński powiedział, że to pytanie niekoniecznie jest związane 
z programem operacyjnym, ale postara się odpowiedzieć na to pytanie. Pan Wicemarszałek 
powiedział, że są różne możliwości. Wojewódzki Zarząd Dróg modernizując drogi mierzy się 
z podobnym problemem np. na aktualnie remontowanej drodze Nr 592 między Giżyckiem 
a Kętrzynem. Po 10 lat otrzymano decyzję środowiskową i będzie można tą drogę wybudować. 
To wszystko w dużej mierze opiera się o decyzje środowiskowe. Sposobem na remont jest 
pójście na swego rodzaju kompromis z Regionalną Dyrekcją Ochrony Środowiska. W jednym 
z przypadków zrobiono w ten sposób, że podczas modernizacji drogi, tam gdzie jest około 800-
1000 metrów alei drzew, nie zrobiono poboczy, czyli droga jest na tyle szeroka ile może być. 
Unikniono w ten sposób wycięcia alei drzew. Bywa też tak, że drogę prowadzi się poza aleją 
drzew np. puszczając jeden pas z prawej, a drugi pas z lewej strony, by aleje drzew były 
pośrodku.  

Pan Jarosław Wolak zapytał dlaczego tak późno tj. w drugim kwartale dopiero można 
składać wnioski? Radny powiedział, że technicznie nie ma szans, by wdrożyć wniosek od 
przyszłego sezonu grzewczego.  

Pan Marcin Kuchciński powiedział, że urząd w odpowiednim czasie podjął działania 
i był gotowy pod koniec 2021, a początek 2022 roku, ale zaważyła kwestia negocjacji z Komisją 
Europejską. Żeby negocjować trzeba było mieć podpisane porozumienie – umowę partnerską 
z rządem, co trochę się przedłużało. Umowa partnerska i negocjacja całego programu z Komisją 
Europejską na poziomie rządu była długotrwała.   

Pani Iwona Plaskota zapytała, czy w strategii rozwoju województwa została 
uwzględniona sytuacja naszego województwa, a mianowicie to, że jest to województwo rolno-
spożywcze i jednocześnie przyjezdne dla osób starszych? Czy przewidziane jest to, że nasze 
województwo mogłoby być miejscem, gdzie emeryci chętnie by się osiedlali dlatego, 
że np. tworzone byłyby domy pomocy społecznej. 
 Pan Marcin Kuchciński powiedział, że ma to duży związek z nową 4-5 specjalizacją 
„zdrowe życie”, która polega na tym, że wykorzystuje się obiekty turystyczne, po to aby 
tworzyć tego typu ofertę dla seniorów. Województwo idzie w kierunku turystyki zdrowotnej. 
27% całej alokacji, to jest Europejski Fundusz Społeczny, czyli środki m. in. na tego typu 
działania. W projekcie strategicznym jednym z beneficjentów mogą być domy pomocy 
społecznej. Planowana jest dywersyfikacja województwa, by rozwijało się i rolnictwo 
i przemysł spożywczy, i turystyka. Są prowadzone działania, które mają zmierzać do pomocy, 
wsparcia mikro, małych i średnich przedsiębiorstw.  

Pan Andrzej Abako podziękował za prezentację, która pokazuje poziom rozwoju 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego, Warmii, Powiatu Olsztyńskiego. Pan Starosta 
podziękował za inwestycje, które będą realizowane na terenie powiatu olsztyńskiego. Pan 
Abako poprosił o spojrzenie na powiat olsztyński jako miejsce najprężniej rozwijające się 
w województwie warmińsko-mazurskim w zakresie kultury, sportu i biznesu. Powiat 
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Olsztyński jest bardzo aktywny, pozyskał dużo środków z różnych środków rządowych 
np. w postaci środków na budowę hali sportowej w Olsztynku, czy też budowę centrum kultury 
i edukacji muzycznej. To są środki na pierwsze etapy, więc będą potrzebne środki na kolejne 
etapy. Pan Starosta wyraził nadzieję, na współpracę przy realizacji, by otrzymać środki 
na kolejne etapy.  
 
 
Pkt 3. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
 

Pan Andrzej Abako powiedział, że w okresie od ostatniej zwyczajnej sesji Rady 
Powiatu w Olsztynie (21 grudnia 2022 r.) odbyło się 10 posiedzeń Zarządu Powiatu 
w Olsztynie. Efektem prac Zarządu są między innymi projekty uchwał, które zostały ujęte 
w porządku obrad sesji. Praca Zarządu objęła również poniższe zadania: 

 
Realizacja budżetu Powiatu: 
1) Zarząd Powiatu dwukrotnie dokonywał zmian w budżecie Powiatu na rok 2022 oraz  

trzykrotnie w budżecie Powiatu na rok 2023. 
2) W zakresie realizacji budżetu Powiatu na 2023 rok Zarząd Powiatu podjął niezbędne 

uchwały w sprawie zasad realizacji budżetu i wieloletniej prognozy finansowej  
oraz przekazania stosownych uprawnień kierownikom jednostek organizacyjnych Powiatu.  

 
Gospodarowanie mieniem Powiatu: 
1) Zarząd Powiatu polecił Wydziałowi Gospodarki Nieruchomościami uruchomienie 

procedury przetargowej sprzedaży dwóch nieruchomości położonych w Barczewie 
(nr działek: 208/48 i 208/75). Są to kolejne działki z kompleksu działek, które posiadamy 
w Barczewie. W roku 2022 udało się zbyć 6 działek z tego kompleksu (nr działek: 208/57, 
208/58, 208/59, 208/60, 208/92, 208/93), a na początku lutego 2023 roku zostały sprzedane 
trzy działki o łącznej powierzchni 0,3760 ha w Olsztynku (nr działek: 149/1, 149/2 149/3). 

2)  Zarząd Powiatu wyraził zgodę na przeprowadzenie procedury przetargowej w zakresie 
ubezpieczenia majątku Powiatu Olsztyńskiego, w tym jednostek organizacyjnych. Zarząd 
upoważnił brokera ubezpieczeniowego Mentor S.A. z siedzibą w Toruniu 
do przeprowadzenia procedury. Przetarg został rozstrzygnięty; łączny koszt, jaki poniesie 
Powiat z tytułu ubezpieczenia majątku to kwota 388.366 zł.   

3) Zarząd Powiatu wyraził zgodę na oddanie w dzierżawę spółce Fotowoltaika Gryźliny 
gruntów rolnych położonych w m. Barczewo i m. Olsztynek o łącznej powierzchni 
11.884 ha. Jest to przedłużenie dzierżawy tych działek, spółka dzierżawiła je na mocy 
umowy, której ważność upływała 18 lutego 2023 r. Zarząd wyraził zgodę na dzierżawę 
przez kolejne 3 lata.  

4) Zarząd Powiatu wystąpił do Wojewody Warmińsko-Mazurskiego w sprawie przekazania 
Powiatowi budynku przy ul. Dąbrowszczaków 41, na potrzeby Powiatowego Inspektoratu 
Nadzoru Budowlanego i Powiatowej Służby Drogowej w Olsztynie.   

5) W okresie między sesjami Zarząd Powiatu wydał: 
a) 5 postanowień w sprawie uzgodnienia miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego, 
b) 4 decyzje ZRID w sprawie planowanych inwestycji drogowych. 
c) 1 zgodę właścicielską na wykonywanie działań na nieruchomościach stanowiących 

własność Powiatu. 
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Sprawy z zakresu oświaty i kultury: 
1) 27 grudnia 2022 r. pan Janusz Ciepliński, dyrektor Samorządowej Szkoły Muzycznej 

w Dywitach, złożył wypowiedzenie umowy o pracę z zachowaniem 3-miesięcznego 
okresu wypowiedzenia. Ma to związek z objęciem przez pana Cieplińskiego funkcji 
dyrektora Filharmonii Warmińsko-Mazurskiej w Olsztynie. 

2) Zarząd Powiatu przyjął sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli 
na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach oświatowych 
prowadzonych przez Powiat Olsztyński za rok 2022. Uchwała w tej sprawie została 
przekazana właściwym instytucjom, w tym Radzie Powiatu.  

3) Zarząd Powiatu powołał komisje egzaminacyjne dla nauczycieli ubiegających się o awans 
na stopień nauczyciela mianowanego.  

 
Sprawy drogowe: 
1) Zarząd Powiatu otrzymał od Wojewody Warmińsko-Mazurskiego informację o zadaniach, 

które znalazły się na liście do dofinansowania z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg 
dla województwa warmińsko-mazurskiego na 2023 r. (nabór – lipiec 2022). Na liście 
podstawowej zadań do dofinansowania znalazła się jedna inwestycja powiatowa – 
przebudowa drogi powiatowej nr 1449N od msc. Słupy do msc. Wadąg. Na liście 
rezerwowej znalazły się cztery zadania – rozbudowa drogi powiatowej nr 1509N Borki 
Wielkie – Kobułty oraz trzy zadania dotyczące remontu trzech różnych odcinków drogi 
powiatowej nr 1201N od DW 530 do granicy powiatu. 

2) Przygotowując się do kolejnego naboru wniosków z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, 
Powiatowa Służba Drogowa przedstawiła, a Zarząd Powiatu zatwierdził, listę zadań 
proponowanych do złożenia w najbliższym naborze. Na liście zadań remontowych (bo tylko 
na takie można składać wnioski) znalazło się 18 odcinków dróg. Zarząd zdecydował, 
że zakres poszczególnych zadań remontowych będzie dostosowywany do możliwości 
finansowych Powiatu. 

3) Zarząd Powiatu podjął 4 uchwały w sprawie zaopiniowania propozycji innych jednostek 
samorządu terytorialnego (gmin Powiatu Olsztyńskiego, sąsiednich powiatów) dotyczących 
zaliczenia dróg do innej kategorii. 

 
Sprawy z zakresu opieki zdrowotnej:  

1) Szpitale w Dobrym Mieście i Biskupcu zrobiły rozeznania dotyczące możliwości montażu 
instalacji fotowoltaicznych na budynkach szpitalnych. Wynika z nich, że szacunkowy koszt 
instalacji w opcji „zaprojektuj i wykonaj” wyniesie: 
- w Szpitalu Powiatowym w Biskupcu – przedział cenowy od 527.000 zł do 650.000 zł, 
- w ZZOZ w Dobrym Mieście – przedział cenowy od 172.000 zł do 209.000 zł. 
Zarząd polecił Wydziałowi Inwestycji i Rozwoju Lokalnego poszukiwanie możliwych 
pozyskania środków zewnętrznych, z których będzie można uzyskać dofinansowanie w tym 
zakresie. 
2) W Zespole Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym Mieście zakończyła się modernizacja 
części sanitarnej oddziału. Unowocześnione zostały dwie sale chorych, w których powstały 
łazienki dla pacjentów, zmodernizowano istniejącą łazienkę damską, powstała też nowa 
łazienka, w miejscu dawnego pomieszczenia na bieliznę czystą. W drugim etapie zadania, 
zgodnie z zaleceniami Państwowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej, oddział został 
oddzielony od klatki schodowej. Same klatki i korytarz zostały odświeżone. Pomalowana 
została również sala intensywnego nadzoru kardiologicznego. Koszt całej inwestycji wyniósł 
prawie 160 tys. zł, z czego 100 tys. zł pokryły środki z budżetu Powiatu Olsztyńskiego,  
50 tys. zł z Gminy Dobre Miasto, a blisko 15 tys. zł stanowił wkład własny szpitala. 
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Współpraca z organizacjami pozarządowymi: 
1) Zarząd Powiatu podjął uchwałę w sprawie ogłoszenia Otwartego Konkursu Ofert 

na wykonanie zadań publicznych związanych z realizacją zadań Powiatu Olsztyńskiego 
przez organizacje pozarządowe oraz podmioty wymienione w art. 3 ust. 3 ustawy 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w roku 2023. Łączna wysokość 
środków przeznaczonych na dofinansowanie zadań publicznych w ramach konkursu wynosi 
286.000 zł. Termin składania ofert był wyznaczony na 15 lutego 2023 r. 

2) Zarząd Powiatu zatwierdził 23 sprawozdania merytoryczno-finansowych z wykonania 
zadań o charakterze ponadgminnym, zrealizowanych w roku 2022. 

3) 24 lutego w Tomaszkowie odbyło się I Walne Zebranie Członków Stowarzyszenia Miast, 
Gmin i Powiatów „Szlak Świętej Warmii”. W porządku obrad znalazło się m.in. przyjęcie 
nowych członków, dyskusja nad kierunkami działań i opracowaniem strategii rozwoju 
Stowarzyszenia, podjęcie uchwał w sprawie przystąpienia do Warmińsko-Mazurskiej 
Regionalnej Organizacji Turystycznej oraz Stowarzyszenia "Warmiński Zakątek", podjęcie 
uchwały w sprawie ustanowienia znaku towarowego "Warnijski Kunsztyk". 

 
Inwestycje powiatowe: 
1) Kolejne postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego pn. „Prozdrowotne 

i prosportowe rozwiązania architektoniczne w walce z COVID-19 – budowa Powiatowego 
Centrum Sportu i Zdrowia przy Zespole Szkół w Olsztynku – I etap sportowy” 
zakończyło się niepowodzeniem. Oferta z najniższą ceną wyniosła: 30.504.000 zł 
i znacznie przekraczała środki przeznaczone w budżecie na ten cel. Zarząd Powiatu 
zdecydował o unieważnieniu postępowania. Jednocześnie, w związku ze zmianą 
regulaminu Rządowego Funduszu Polski Ład, Zarząd Powiatu zdecydował o złożeniu 
do Polskiego Ładu wniosku o wyrażenie zgody na zmianę inwestycji pn. „Prozdrowotne 
i prosportowe rozwiązania architektoniczne w walce z COVID-19 – budowa Powiatowego 
Centrum Sportu i Zdrowia przy Zespole Szkół w Olsztynku – I etap”. We wniosku kwota 
zadania pozostałaby bez zmian, tj. 15 mln zł (w tym 13,5 dofinansowanie i 1,5 mln wkład 
własny), natomiast zakres inwestycji zostałby ograniczony do formuły „zaprojektuj 
i wykonaj do stanu surowego”.  

2) 14 lutego 2023 r. zostało podpisane porozumienie pomiędzy Powiatem Olsztyńskim 
a Gminą Dywity dotyczące określenia zasad realizacji i finansowania inwestycji 
polegającej na budowie Centrum Kultury i Edukacji Muzycznej w Wadągu. Tego samego 
dnia została też podpisana umowa użyczenia nieruchomości położonej w obrębie Myki, 
gmina Dywity, oznaczonej numerami działek 97/51 i 97/52, na której będzie realizowana 
inwestycja polegająca na budowie Centrum Kultury i Edukacji Muzycznej w Wadągu.  

 
Sprawy z zakresu ochrony środowiska:  
1) Zarząd Powiatu podjął uchwałę w sprawie określenia procedury rozpatrywania wniosków 

o udzielenie dotacji celowej z budżetu Powiatu Olsztyńskiego na realizację zadań z zakresu 
ochrony środowiska i gospodarki wodnej  w 2023 r. oraz terminu przyjmowania 
wniosków. Termin składania wniosków określono na 28 kwietnia 2023 r. Już wcześniej 
Zarząd określił wysokość kwoty dofinansowania jednego wniosku na poziomie 20 tys. zł.  

2) Zarząd Powiatu przyjął sprawozdanie z gospodarowania dochodami budżetu Powiatu 
pochodzącymi z opłat i kar środowiskowych przeznaczonych na finansowanie ochrony  
środowiska i gospodarki wodnej za 2022 rok. 

3) W okresie między sesjami Zarząd Powiatu zatwierdził trzy sprawozdania z wykorzystania 
dotacji celowej na zadanie z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej w 2022 r. 

 
Bieżące funkcjonowanie jednostek organizacyjnych Powiatu: 
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1) 3 stycznia 2023 r. Zarząd Powiatu wszczął procedurę konkursową w celu wybrania nowego 
dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Jonkowie. Została powołana Komisja rekrutacyjna, 
która 24 stycznia 2023 r. odbyła rozmowy z kandydatami. Zgłosiło się dwóch kandydatów, 
obaj reprezentowali bardzo wysoki poziom przygotowania merytorycznego. Ostatecznie 
Komisja zarekomendowała Zarządowi Powiatu kandydaturę pana Roberta Kuchty. Zarząd 
Powiatu zatrudnił pana Roberta Kuchtę na stanowisku Dyrektora Domu Pomocy Społecznej 
w Jonkowie 20 lutego 2023 r., udzielając mu jednocześnie stosownych upoważnień 
i pełnomocnictw.    

2) Zarząd Powiatu przekazał Zespołowi Szkół w Biskupcu wyposażenie o wartości 45.000 zł 
na potrzeby Schroniska Młodzieżowego funkcjonującego przy szkole. Wyposażenie, 
tj. m.in. sprzęt AGD i RTV, pościel, meble, wyposażenie kuchni i łazienki zostało zakupione 
z darowizny otrzymanej od Caritas Osnabrück i służyć będzie kwaterowanym tam 
uchodźcom z Ukrainy.   

3) Zarząd Powiatu przekazał Zespołowi Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym Mieście  
samochód marki Skoda Fabia, użytkowany dotychczas przez Powiatową Służbę Drogową 
w Olsztynie. W ZZOZ samochód będzie wykorzystywany do transportu materiałów 
biologicznych.    

 
Sprawy bezpieczeństwa: 
1) Powiat Olsztyński wraz z Gminą Olsztyn realizuje projekt, w ramach którego powstało 

Regionalne Centrum Bezpieczeństwa. W ramach projektu 5 stycznia starosta olsztyński 
i prezydent Olsztyna przekazali na ręce Komendanta Miejskiego PSP w Olsztynie sprzęt 
o wartości 190 tys. zł. Są to quad 6x6, przyczepka do transportu poszkodowanych, sprężarka 
przewoźna 300 bar do napełniania butli powietrzem, gwoździarka pneumatyczna, piły, 
narzędzie ratownicze wielofunkcyjne, plecak medyczny, nawigacja, aparat i tablet 
multimedialny.  

2) Po raz kolejny Wydział Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego we współpracy 
ze służbami mundurowymi i samorządami gminnymi zorganizował festyny prewencyjne 
pn. „Bezpieczne ferie”. Wzięło w nich udział ponad 1600 uczniów ze szkół podstawowych 
z powiatu olsztyńskiego. Imprezy odbyły się w dniach 16-19 stycznia.  

 
Sport w powiecie: 
31 stycznia upłynął termin składania wniosków o przyznanie wyróżnień sportowcom, trenerom 
i działaczom sportowym z terenu powiatu olsztyńskiego. Wpłynęło 27 wniosków. Komisja 
Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej i Promocji ma czas do 30 marca, by się zapoznać 
z propozycjami i wyłonić spośród nich najlepszych sportowców. 
 
Dostępność urzędu: 
W ramach realizacji zadań związanych z dostępnością architektoniczną, cyfrową 
i komunikacyjno-informacyjną urzędu, jakie nakłada na nas ustawa o dostępności cyfrowej, 
w Starostwie Powiatowym w Olsztynie na poręczach schodów pojawiły się tabliczki 
informacyjne w alfabecie Braille’a, a także pętle indukcyjne wzmacniające sygnał dźwiękowy 
w aparatach słuchowych. Na korytarzu zostały także wyłożone ankiety dla interesantów. 
Po przeprowadzeniu badania opracowany zostanie raport z rekomendacjami do ewentualnych 
dalszych zmian. Naszym celem jest zapewnianie jak najlepszej dostępności, by osoby 
ze szczególnymi potrzebami bez problemu mogły załatwić sprawy w naszym urzędzie. 
Sprawy z zakresu promocji powiatu: 

1) Od 9 lutego w budynku Starostwa Powiatowego w Olsztynie gości wystawa obrazów 
słuchaczek sekcji plastycznej Uniwersytetu Trzeciego Wieku w Olsztynku. Wystawę 
można oglądać do końca lutego. 
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2) 16 lutego w Starostwie Powiatowym w Olsztynie odbyła się konferencja prasowa, 
podczas której zostały zaprezentowane trzy kolejne produkty promujące Mikołaja 
Kopernika jako mieszkańca Warmii: książkę „Zajęcia przeróżne wielebnego kanonika 
Mikołaja Kopernika” autorstwa Wojciecha Szalkiewicza, wydaną przez Wydawnictwo 
Butterfly z Olsztyna; Chleb Kopernika wyprodukowany przez Piekarnię Tyrolską; 
cukierka „Kopernik piernikowy” Jutrzenki S.A. z Dobrego Miasta. 

3) 17 lutego w Starostwie Powiatowym w Olsztynie odbyło się podsumowanie 25. Wenty 
Dobroczynnej Akcji Katolickiej Archidiecezji Warmińskiej. Tegoroczna Wenta 
odbyła się na rzecz Publicznego Specjalnego Katolickiego Ośrodka Edukacyjno-
Wychowawczego w Kruzach, który funkcjonuje w obiekcie będącym mieniem Powiatu 
Olsztyńskiego. Wydarzenie odbyło się pod patronatem honorowym Starosty 
Olsztyńskiego i przy wsparciu finansowym Powiatu Olsztyńskiego. Wynik Wenty był 
rekordowy, przekroczył kwotę 92 tys. zł. 

4) Od 2,5 roku Powiat Olsztyński prowadzi kampanię promocyjną regionu pod nazwą 
Szlak Świętej Warmii. Na zlecenie starostwa po raz kolejny została przeprowadzona 
analiza medialna, tym razem za okres od stycznia do grudnia 2022 roku. Badanie 
wskazało na wyraźne zainteresowanie mediów tematem; wartość publikacji 
wielokrotnie przekroczyła wysokość zainwestowanych środków – ekwiwalent 
reklamowym oszacowany został na 2,1 mln zł. Analizie poddano ponad 1100 tytułów 
prasowych, 5 mln polskojęzycznych stron internetowych i najważniejszych mediów 
społecznościowych oraz 100 stacji radiowych i telewizyjnych. 

5) Powiat otrzymał odpowiedź od Marszałka Województwa na pismo Starosty w sprawie 
współorganizacji Rodzinnego Pikniku Lotniczego w Gryźlinach. Urząd Marszałkowski 
poinformował, że z uwagi na szereg innych działań podejmowanych w tym okresie, 
nie jest w stanie nawiązać współpracy w zakresie współfinansowania przedsięwzięcia. 

6) Przy wsparciu finansowym i rzeczowym Powiatu Olsztyńskiego w ostatnim czasie 
odbyły się wydarzenia: 
- XXV Wenta Dobroczynna 
- Warsztaty kulinarne w Sząbruku 25 lutego 
- Strażacki Konkurs Plastyczny – Kolno  
- Ferie z Body Perfect 
- Spektakl „Królewna Śnieżka” w Klewkach  
- Zawody Strzeleckie z okazji Międzynarodowego Dnia Kobiet ( 25 lutego) –
Stowarzyszenie BAJKA 
- Konkurs Rodzinna Pocztówka Muzyczna – Zespół Szkolno-Przedszkolny 
w Klebarku Wielkim. 
 

7) W najbliższym czasie przy wsparciu Powiatu odbędą się: 
- wyjazd i udział zawodniczek Stowarzyszenia Tańca Sportowego SOLTARE 
w Mistrzostwach Świata W Orlando USA 21 kwietnia 2023 
- 25. Gala Kobiet Sukcesu Warmii i Mazur 6 marca 
- Projekt pn. Świat Wartości- Towarzystwo Przyjaciół Dzieci luty-marzec 
- Konkurs Recytatorski Twórczości Żołnierzy Wyklętych „Na znojną walkę” (IPN) 
- Posiedzenie Krajowej Rady Regionalnych Izb Obrachunkowych 21-23 marca. 

 
Współpraca krajowa i międzynarodowa 
Starosta i Wicestarosta Olsztyński uczestniczyli w posiedzeniu Konwentu Powiatów 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego w Nidzicy w dniach 16-17 lutego 2023 r. 
 
Aktywność starosty olsztyńskiego: 
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W okresie od ostatniej sesji zwyczajnej starosta olsztyński wziął udział w 198 spotkaniach 
w urzędzie i w terenie. 
 
 
Pkt 4. Interpelacje i zapytania radnych. 
 

Pan Jerzy Laskowski poinformował, że interpelacje na piśmie można składać 
w dowolnym momencie (zgodnie z § 11 ust. 2 Statutu Powiatu Olsztyńskiego interpelacje 
składa się na piśmie w sprawach zasadniczych dla powiatu). W okresie od ostatniej Sesji Rady 
Powiatu wpłynęła w dniu 2 lutego 2023 r. interpelacja radnego Marcina Frączka w sprawie 
inwestycji pn. „Przebudowa drogi powiatowej 1442N od skrzyżowania z DK51 w 
miejscowości Spręcowo do miejscowości Tuławki, dalej drogą powiatową 1449N przez Gady 
do drogi powiatowej 1430N, dalej drogą powiatową 1430N przez miejscowość Barczewko do 
DK16”– odpowiedź została udzielona w terminie. 

Pan Przewodniczący poinformował również, że zapytania składa się na piśmie 
w sprawach aktualnych problemów powiatu, a także w celu uzyskania informacji o konkretnym 
stanie faktycznym (zgodnie z § 12 ust. 1 Statutu Powiatu Olsztyńskiego). W okresie od ostatniej 
Sesji Rady Powiatu nie wpłynęły żadne zapytania. 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania odnośnie sprawozdania Starosty? 
Pan Jarosław Wolak odnosząc się do sprawozdania Starosty zadał dwa pytania 

a mianowicie:  
 czym wcześniej zajmował się pan Robert Kuchta, nowo powołany dyrektor Domu 

Pomocy Społecznej w Jonkowie i czy pochodzi z Jonkowa? 
 czy to od gminy kupujemy działkę na poprawę drogi Cerkiewnik-Różynka? 

Pani Krystyna Szter odnosząc się do sprawozdania Starosty zadała pytanie 
a mianowicie:  

 czy pan Starosta ma rozwiązania odnośnie braku miejsc w bursie Zespołu Szkół 
Rolniczych w Smolajnach? 

Pan Andrzej Abako odnosząc się do pytania zadanego przez pana Wolaka powiedział, 
że nowo powołany dyrektor DPS w Jonkowie kierował schroniskiem dla osób bezdomnych 
w Olsztynie. Jeśli chodzi o drogę Cerkiewnik-Różynka, prawdą jest, iż kupujemy działkę 
od gminy. Poprawi ona zakres funkcjonowania tej drogi.  
 Jeśli chodzi o pytanie odnośnie bursy w Smolajnach, to za zgodą Konserwatora 
Zabytków postaramy się postawić schody ewakuacyjne w tym budynku od strony drugiego 
wejścia. To pozwoli nam uruchomić kolejne cztery pokoje, gdzie będziemy mogli umiejscowić 
od 12 do 16 uczniów. Mamy również zapewnienie jednego z mieszkańców Smolajn, 
że przeznaczy pod wynajem swój dom.  

Pan Jerzy Laskowski poruszył temat zakupu działki od gminy na potrzeby drogi. 
Zazwyczaj w takich sytuacjach samorządy przekazują sobie takie nieruchomości za darmo.  

Pan Zbigniew Szczypiński zapytał o zespół do przeprowadzenia procedury przejęcia 
budynku użyczonego Maltańskiemu Centrum Pomocy p.w. Bł. Gerarda w Barczewie oraz 
włączenia zakresu działalności Centrum w struktury ZZOZ w Dobrym Mieście.  

Pan Andrzej Abako odnosząc się do pytania pana Laskowskiego powiedział, że gmina 
Dobre Miasto wystawiła skrawek terenu przylegający do drogi powiatowej Cerkiewnik-
Różynka na sprzedaż przetargową. PSD wyraziła zainteresowanie tym kawałkiem ziemi 
i w związku z tym, nie pozostało nam nic innego jak kupno tej działki. Musieliśmy włączyć się  
w ten proces, który gmina rozpoczęła.  

Odnośnie Maltańskiego Centrum Pomocy p.w. Bł. Gerarda w Barczewie, to został 
powołany zespół, który ma wypracować sposób przejęcia tego przez ZZOZ w Dobrym Mieście, 
gdyż placówka ta prowadzi podobną działalność leczniczą jak Maltańskiego Centrum Pomocy. 
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Jest również właścicielem dwóch ZOLi (zakładów opiekuńczo-leczniczych) i ma największe 
doświadczenie w zakresie opieki paliatywnej. Ma również bardzo doświadczoną kadrę 
w pozyskiwaniu od NFZ różnego rodzaju środków. Chcielibyśmy, żeby wszystkie 77 łóżek 
było objętych kontraktem, a nie 48. To pozwoli nam zamknąć tą działalność na plusie. 
Prowadzone są również rozmowy z Wojewodą, aby wyposażyć Centrum w nowe respiratory. 
W dalszym ciągu prowadzone są również rozmowy z NFZ w sprawie dalszych losów tej 
placówki. Zostanie zlecona również ocena finansowa tego przedsięwzięcia podmiotowi 
zewnętrznemu. Z informacji, które zostały nam przekazane wynika, iż zwiększy się 
dofinansowanie do opieki paliatywnej.  

Pan Marcin Frączek odniósł się do pisma GN-II.6845.1.2023 z dnia 23 stycznia 2023 
r. w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę spółce Fotowoltaika Gryźliny gruntów 
rolnych położonych w Barczewie i Olsztynku. Jakie są to działki (numery)? Czy są to działki 
przystosowane do sprzedaży, czy to są inne działki? Pan Frączek zapytał również: 

 czy potrzeba opracować projekt budowlany rozbudowy, przebudowy i remontu 
budynków istniejącego zespołu placówek w Smolajnach?  

 do jakich celów udzielamy upoważnienia panu Adamowi Sternickiemu – prezesowi 
spółki Fotowoltaika Gryźliny? 

 dlaczego zmieniamy nazwę inwestycji dotyczącej budowy sali gimnastycznej 
w Olsztynku (pieniądze nie wystarczyły, czy inwestycja była niedoszacowana)? 
Czy pieniądze, które mamy zabezpieczone wystarczą na stan surowy? Czy jest 
to realnie przeliczone? 

 o przygotowanie statystyki naboru z poprzednich lat do Zespołu Szkół Rolniczych 
w Smolajnach, a także liczbę osób chętnych do korzystania z internatu, aby można 
było przewidzieć zwiększoną ilość uczniów, którzy będą z niego korzystali. 

Pan Marian Piwcewicz zapytał: 
 jaki jest cel dzierżawienia spółce Fotowoltaika Gryźliny gruntów rolnych 

położonych w Barczewie i Olsztynku. Jakie są to działki?, 
 poprosił o wyjaśnienia odnośnie zawiadomienia o popełnieniu przestępstwa przez 

p. S. Z. (firma audytorska przeprowadzająca badania finansowe Placówki), co w 
konsekwencji doprowadziło do niekorzystnego rozporządzenia majątkiem 
Szpitala, 

 czy wniosek w sprawie Centrum Kultury i Edukacji Muzycznej w Wadągu został 
złożony za pośrednictwem Urzędu Wojewódzkiego, czy jest inna procedura 
składania i oceniania wniosków? 

 czy w budynku przy ul. Dąbrowszczaków 41, który będzie przekazany na potrzeby 
Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego i Powiatowej Służby Drogowej 
w Olsztynie mieścił się wcześniej bank PKO BP? Czy chodzi o bezpłatne 
przekazanie? 

 czego dotyczy nowy wniosek w sprawie budowy Powiatowego Centrum Sportu 
i Zdrowia przy Zespole Szkół w Olsztynku (ma to powiązanie z halą sportową, czy 
dotyczy to piwnic pod Zamkiem)? 

Pan Zbigniew Szczypiński zapytał czy jest formalna decyzja włączenia Maltańskiego 
Centrum Pomocy p.w. Bł. Gerarda w Barczewie do ZZOZ w Dobrym Mieście i o przekazaniu 
majątku w Barczewie? 

Pan Andrzej Abako odnosząc się do pytania pana Szczypińskiego powiedział, że nie 
ma jeszcze decyzji ostatecznej. Dopiero został powołany zespół. Po wszystkich ocenach 
podejmiemy decyzję i trafi to na Radę. Odnośnie działek położonych w Barczewie i Olsztynku, 
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to nie przekazujemy spółce Fotowoltaika nowych działek pod dzierżawę, tylko przedłużamy 
dzierżawę tych, które mamy przekazane do tej pory, ponieważ kończył się trzyletni okres 
dzierżawy. Są to działki rolnicze w gminie Barczewo i Olsztynek. Pan Starosta powiedział, 
że numery działek zostaną radnym przesłane drogą e-mailową. 

Jeśli chodzi o Smolajny, to my nic nie będziemy przebudowywać. W Smolajnach 
dostawimy schody do obecnego budynku, które będą schodami ewakuacyjnymi.  

Odnośnie upoważnienia jakie zostało wydane panu Adamowi Sternickiemu, 
to wyjaśnienia zostaną przekazane radnym na piśmie.   

Jeśli chodzi o pytanie odnośnie hali sportowej w Olsztynku, to niestety najniższa oferta 
realizacji tego zadania wyniosła 31.000.000 zł. Nie stać nas na dołożenie 15.000.000 zł do tego 
zadania. Jednakże zmienił się regulamin Polskiego Ładu i dlatego wystąpimy do pana Premiera 
z propozycją etapowania tego na stan surowy. U Marszałka będą pieniądze na zakres budynków 
pasywnych, dlatego będziemy chcieli je wykorzystać na realizację tego zadania. Natomiast od 
Ministra Sportu i Turystyki spróbujemy uzyskać pieniądze na wyposażenie.  

Odnośnie informacji dotyczących naboru z poprzednich lat do Zespołu Szkół 
Rolniczych w Smolajnach, a także liczby osób chętnych do korzystania z internatu zostanie ona 
przekazana Państwu radnym na piśmie.  

Jeśli chodzi o zawiadomienie o popełnieniu przestępstwa przez p. S. Z., 
co w konsekwencji doprowadziło do niekorzystnego rozporządzenia majątkiem szpitala, 
to osoba ta poświadczyła nieprawdę twierdząc, że ma uprawnienia, aby przeprowadzić audyt 
w szpitalu. Dokument, którym się posłużyła okazał się nieaktualny. Wiele placówek ucierpiało 
wskutek działania tej pani. Obecnie dochodzimy swoich roszczeń na drodze sądowej.  

Odnośnie Centrum Kultury i Edukacji Muzycznej w Wadągu nie jesteśmy na etapie 
składania wniosków, ale na etapie przetargów. 8 marca będzie rozstrzygnięcie przetarg. Mamy 
nadzieję, że będzie rozstrzygnięty w kwocie 20.000.000 zł. Na II etap być może pozyskamy 
pieniądze ze środków Marszałka, a na III etap wykończeniowy ze środków Ministra Glińskiego. 
Co do procedur składania wniosków, Polski Ład ma swój regulamin i stosujemy się do niego. 
Wnioski składamy bezpośrednio do Premiera przez Bank Gospodarstwa Krajowego. 

Co do budynku na Dąbrowszczaków 41, jest on użytkowany obecnie przez Komendę 
Wojewódzką Policji w Olsztynie, mieści się tam część Komendy Miejskiej Policji w Olsztynie.  
Budynek ten byłby zagospodarowany na potrzeby Powiatowego Inspektoratu Nadzoru 
Budowlanego i Powiatowej Służby Drogowej w Olsztynie. Lokale te moglibyśmy pozyskać 
wtedy, kiedy KWP w Olsztynie przekaże je na rzecz Skarbu Państwa, czyli w tym przypadku 
Prezydenta Miasta Olsztyn, który wówczas może wystąpić z wnioskiem do Wojewody. Wtedy 
moglibyśmy uzyskać zgodę od Wojewody.  
 Pan Marcin Frączek zapytał, czy 15.000.000 zł, które przeznaczamy wraz 
z dofinansowaniem z programu rządowego wystarczy na stan surowy w Olsztynku? Pan 
Frączek zapytał również o sprawozdanie merytoryczno-finansowe z wykonania zadania 
pn. ,,Opracowanie projektu budowlanego rozbudowy, przebudowy i remontu budynków 
istniejącego zespołu pałacowego w Smolajnach, gm. Dobre Miasto, dz. 130/5 i 130/6 obr. 5 
Smolajny na potrzeby naukowo-badawcze i muzealne wraz z częścią konferencyjną, 
gastronomiczną i noclegową Archidiecezji Warmińskiej, w zakresie: projekt zagospodarowania 
działki lub terenu, faza robocza, projekt architektoniczno-budowlany, faza robocza” – 
Archidiecezja Warmińska, Olsztyn, a mianowicie czy to my robimy? 
 Pan Andrzej Abako powiedział, że odnośnie dokumentacji w sprawie Smolajn, 
to realizujemy to zadanie wspólnie z Marszałkiem, Wojewodą i Kurią. Robimy tam 
odpowiednie dokumenty, aby później móc pozyskać środki finansowe. W obiektach tych 
będzie docelowo przebywał Minister Kultury i Dziedzictwa Narodowego. W tej sprawie 5 lat 
temu został podpisany list intencyjny. W pierwszych dwóch etapach ratowaliśmy ten obiekt 
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robiąc dach i odwodnienie fundamentów. Później przeszliśmy do etapu przygotowywania 
dokumentów, aby móc pozyskiwać środki na rewitalizację tego zabytkowego budynku.  

Pan Jan Dowgielewicz zapytał o drogę 1203N, na którą były zabezpieczone pieniądze 
związane z dokumentacją projektową. Jakie są losy tej dokumentacji? Czy ona powstanie? 

Pan Marian Piwcewicz poprosił o odpowiedź odnośnie kwot jakie wpłynęły z tytułu 
dopłat za użytkowanie dzierżawionych gruntów (okres od 2012 do 2022 roku). 

Pan Andrzej Abako powiedział, że odnośnie hali w Olsztynku za 15.000.000 zł. 
powinniśmy wybudować stan surowy zamknięty, jednakże wszystko się zmienia i jest bardzo 
dynamiczne. Odnośnie dokumentacji na drogę 1203N w tym roku zostanie ona zrealizowana. 
Jeśli chodzi o kwoty jakie wpłynęły z tytułu dopłat za użytkowanie dzierżawionych gruntów 
(okres od 2012 do 2022 roku), informacja zostanie przesłana drogą e-mailową.  

W związku z barkiem kolejnych pytań Pan Przewodniczący zamknął omawianie 
punktu 4 porządku obrad.  
 
 

Pan Przewodniczący ogłosił 10 minutową przerwę w porządku obrad. 
 
 
Pkt 5. Sprawy bezpieczeństwa w Powiecie Olsztyńskim.  
 

Pan Jerzy Laskowski zmienił kolejność omawiania sprawozdań.  
– sprawozdanie z działalności Komendy Miejskiej Policji w Olsztynie za 2022 rok, 
– sprawozdanie z działalności Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej 

w Olsztynie za 2022 rok, 
– sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego za 2022 

rok. 
 
- sprawozdanie z działalności Komendy Miejskiej Policji w Olsztynie za 2022 rok. 
 

Pan Jerzy Laskowski powiedział, że pan Piotr Koszczał - Komendant Miejski Policji 
w Olsztynie musi wrócić do swoich obowiązków, w związku z powyższym, jego wystąpienie 
rozpocznie się od zadawania ewentualnych pytań. Pominięte zostanie przedstawianie 
sprawozdania z działalności Komendy Miejskiej Policji w Olsztynie. Radni mogli zapoznać się 
ze sprawozdaniem, bo zostało on przesłane na skrzynki mailowe. Pan Przewodniczący poprosił 
radnych o zabranie głosu w dyskusji. 

Pani Krystyna Szter pogratulowała zwiększenia wykrywalności. Radna powiedziała, 
że w sprawozdaniu brakuje informacji o zagrożeniach drogowych w powiecie olsztyńskim. 
Pani Szter zapytała o plany dotyczące remontu, bądź zmiany lokalizacji komisariatu 
w Barczewie.  

Pan Piotr Koszczał powiedział, że w następnym roku w sprawozdaniu uwzględni 
informacje o zagrożeniach drogowych. Odpowiadając na pytanie odnośnie komisariatu 
Komendant powiedział, że jest wyznaczona działka w Barczewie i jest przygotowywana do 
przekazania przez gminę Barczewo. W tej chwili są ustalane szczegóły techniczne dotyczące 
działki.  

Pani Krystyna Szter dopytała skąd będą pochodziły środki na budowę komisariatu? 
Pan Piotr Koszczał powiedział, że środki na budowę będą zapewnione przez Komendę 

Główną, która będzie pozyskiwała środki. Zasadą jest, że trafia do Komendy Głównej, która 
składa zapotrzebowanie do Ministra Spraw Wewnętrznych, który przekazuje ministerialne  
i/bądź unijne środki. Lokalne pieniądze nie są na to przeznaczane. 
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Pan Marian Piwcewicz podziękował za wybudowanie nowego komisariatu 
w Stawigudzie, którego uruchomienie nastąpiło w zeszłym roku. Radny zapytał, czy w związku 
z bardzo dużym rozwojem gminy Stawiguda, komisariat będzie niezależny od komisariatu w 
Olsztynku.  

Pan Piotr Koszczał powiedział, że bez względu na liczbę policjantów na chwilę obecną 
nie jest przewidywana zmiana struktur z posterunku na komisariat, gdyż jest to tworzenie 
etatów „biurkowych”. W ocenie Komendanta zarządzanie z pozycji Olsztynka jest w pełni 
wystarczające i ta struktura organizacyjna się sprawdza. Pan Koszczał powiedział, że chodzi 
o to, aby było jak najwięcej policjantów pracujących w służbie „na ulicy”, a nie o tworzenie 
etatów „biurowych”. Komendant powiedział, że dostał informację z Komendy Głównej 
o zwiększeniu etatów dla Komendy Miejskiej na posterunki. Według informacji Komenda 
Miejska dostała 100% tego, na co złożyła zapotrzebowanie. W samej Stawigudzkie jest 
przewidziane 7 nowych etatów, które z pewnością zaspokoją zapotrzebowanie mieszkańców.  

Pan Jan Dowgielewicz powiedział, że przy działalności jako radnego i sołtysa jest 
czasem potrzebna opieka prawna. Radny zapytał, jak ją uzyskać? Radny powiedział, że bywa 
tak, że nie można prowadzić zebrania, działać jako radny, bo ktoś to blokuje.  

Pan Piotr Koszczał powiedział, że cały obszar powiatu jest objęty pracą dzielnicowych. 
Każdy dzielnicowy posiada telefon komórkowy, na który można zadzwonić i przekazać swoje 
uwagi. Można także przekazać te informacje kierownikowi posterunku,  przyjść do Komendy 
Miejskiej w Olsztynie, bądź zadzwonić do Dyżurnego i zgłosić problem. Wtedy problem ten 
będzie odgórnie zgłoszony do danego dzielnicowego, który będzie badał, jaki jest problem, jaka 
jest przyczyna. Należy zgłosić i poinformować, czy to jest przestępstwo, czy wykroczenie. 
Dzielnicowy zrobi z tego notatkę i przekaże do właściwego wydziału.  

Pan Marcin Frączek powiedział, że w roku 2018 były plany budowy posterunku na 12 
osób, z miejscem na łódź wraz z zapleczem w Jezioranach. Była już przeznaczana działka. 
Wycofano się z tego pomysłu, bo działka nie spełniała pewnych norm (było zbyt niebezpieczne 
w centrum). Radny zapytał, czy jest dalej plan budowy posterunku w Jezioranach  i czy jest to 
zapisane w budżecie roku 2023? Pan Frączek powiedział, że policji jest więcej, co widać na 
ulicach, ale wciąż nie mają swojego lokum (aktualnie są w wynajętych pomieszczeniach).   

Pan Piotr Koszczał powiedział, że faktycznie policjantów jest więcej, bo został 
oddelegowany jeden dodatkowy patrol z Olsztyna zarówno do Jezioran jak i Purdy. Było to 
oddelegowanie na tzw. „próbę”, ale to spowodowało, że przestępczość zarówno w Jezioranach, 
jak i Purdzie spadła o 60%. W tej chwili z uwagi na chwilowe problemy kadrowe ten patrol 
został wycofany. W związku z otrzymanym pozytywnym wnioskiem  dotyczącym zwiększenia 
etatów będą tam przeniesieni na stałe dwaj policjanci. Odpowiadając na pytanie odnośnie 
posterunku Komendant powiedział, że jest druga lokalizacja, i budowa została ujęta 
w budżecie. Są na nią zabezpieczone środki i na 99% w tym roku ruszy budowa.  

Pan Jerzy Laskowski powiedział, że nieobecny dziś na sesji Grzegorz Drozdowski 
prosił o zapytanie, na jakim etapie jest śledztwo w sprawie chuligańskich zniszczeń obiektów 
małej architektury w gminie Purda?  

Pan Piotr Koszczał powiedział, że niestety Komenda jest uzależniona od czynników 
zewnętrznych, aktualnie dopiero po 2 latach uzyskano ekspertyzy malunków. Największą 
bolączka policja są wszelkiego rodzaju badania laboratoryjne, które przedłużają postępowania.  

Pan Andrzej Abako podziękował Komendantowi i całemu zespołowi Komendy 
Miejskiej Policji w Olsztynie oraz wszystkim komisariatom, które pracują w Powiecie 
Olsztyńskiem za profesjonalizm, zaangażowanie, pracę i pozytywne podejście do wspólnych 
działań.  

Pan Piotr Koszczał podziękował za współpracę w poprzednim 2022 roku i wyraził 
nadzieję na tak samo dobrą współpracę w roku bieżącym. 
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– sprawozdanie z działalności Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej 

w Olsztynie za 2022 rok. 
 
Pan Jerzy Laskowski poprosił pana bryg. Jarosława Gryciuka Komendanta 

Państwowej Straży Pożarnej w Olsztynie o przedstawienie sprawozdania z działalności 
Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Olsztynie za 2022 rok. 

Pan Jarosław Gryciuk przedstawił sprawozdanie z działalności Komendy Miejskiej 
Państwowej Straży Pożarnej w Olsztynie za 2022 rok.  

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są jakieś pytania? 
Pan Marian Piwcewicz zapytał o rosnącą statystykę wypadków śmiertelnych ofiar 

pożaru. Radny dopytał, jakiego typu są to zdarzenia, czy dotyczą starszych osób mieszkających 
samotnie? Pan Piwcewicz zapytał, czy są tak jak kiedyś,  prowadzone tzw. wiosenne przeglądy 
budynków pod względem zagrożeń pożarowych? Czy są jakieś zakłady dedykowane do 
naprawy sprzętu gaśniczego, jak również pojazdów – samochodów gaśniczych? Czy jest taki 
zakład specjalizujący się w tej tematyce? 

Pan Jarosław Gryciuk powiedział, że jeśli chodzi o przeglądy i naprawy, to nie ma 
takiego zakładu, który zajmuje się stricte i wyłącznie naprawą sprzętu pożarniczego, gdyż 
charakterystyka tego sprzętu jest ogromna. Korzysta się z firm usługowych z różnych dziedzin 
ratownictwa i z różnego zakresu sprzętu. Odpowiadając na pytanie dotyczące przeglądów 
budynków pan Komendant powiedział, że aktualnie nie dokonuje się takich sprawdzeń. 
Najczęściej kontroluje się budynki zamieszkania zbiorowego, budynki mieszkalne 
jednorodzinne nie podlegają kontroli. Odnosząc się do pytania dotyczącego pożarów 
Komendant powiedział, że wzrost statystyki nie wynika z dużej ilości pożarów, a z działań 
polegających na tym, że straż pomaga dostać się do mieszkań. Wynika to z czasów, w których 
żyjemy, tego, że ludzie starsi mieszkają sami.  

Pani Krystyna Szter powiedziała, że jest bardzo dumna z Ochotniczej Straży 
w Barczewie, która od wielu lat jest na pierwszym miejscu. Radna powiedziała, że OSP 
to bohaterowie dzisiejszych czasów.  

Pan Andrzej Abako podziękował wszystkim strażakom Państwowej Straży Pożarnej 
za zaangażowanie i za to, co jest robione na terenie powiatu olsztyńskiego. Swoje 
podziękowania pan Starosta skierował także OSP. Obydwie formacje są już wyposażone na 
wysokim poziomie. Odbywa się to dzięki zaangażowaniu zarówno PSP oraz druhów 
ochotników, jak również samorządów, które desygnują środki budżetowe na zakup nowego, 
lepszego sprzętu dla OSP, jak również Państwowej Straży Pożarnej. Pan Starosta pochwalił 
zaangażowanie Komendanta w pozyskiwanie środków na rzecz rewitalizacji jednostek, 
do pozyskiwania sprzętu.  

Pan Jarosław Gryciuk podziękował za słowa wsparcia i zadeklarował, że przekaże je 
wszystkim strażakom. 
 
– sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego za 2022 

rok. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił pana Starostę o przedstawienie sprawozdania 
z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego za 2022 rok. 

Pan Andrzej Abako powiedział, że sprawozdanie przedstawi pan Zbigniew Załuski - 
dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego Starostwa Powiatowego 
w Olsztynie. Pan Starosta podziękował członkom komisji, społecznikom za udział 
w spotkaniach, szczególne podziękowania pan Abako skierował do radnych – pana Grzegorza 
Drozdowskiego i pana Zbigniewa Czabryckiego. Pan Starosta wspomniał o wspólnym 
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projekcie realizowanym z Miastem Olsztyn tj. Regionalnym Centrum Bezpieczeństwa, które 
powstało na ul. Augustowskiej.   

Pan Zbigniew Załuski przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego za 2022 rok (załącznik nr 5 do protokołu). 

 
W związku z brakiem pytań dotyczących sprawozdania Pan Przewodniczący zamknął 

pkt 5 porządku obrad sesji. 
 
 

Pkt 6. Wyrażenie zgody na przyjęcie zadań z zakresu administracji rządowej 
związanych z przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej.  
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił pana Zbigniewa Załuskiego o przedstawienie projektu 
uchwały w sprawie przyjęcia przez Powiat Olsztyński niektórych zadań z zakresu administracji 
rządowej związanych z przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej.  

Pan Zbigniew Załuski powiedział, iż Wojewoda Warmińsko - Mazurski zwrócił się do 
Starosty Olsztyńskiego z propozycją zawarcia porozumienia w sprawie powierzenia Powiatowi 
Olsztyńskiemu zadań z zakresu administracji rządowej związanych z przeprowadzeniem 
kwalifikacji wojskowej polegających na: 

1) zlecaniu podmiotom leczniczym przeprowadzenia na potrzeby powiatowej komisji 
lekarskiej badań specjalistycznych, psychologicznych oraz obserwacji szpitalnej osób 
stawiających się do kwalifikacji wojskowej, 

2) zawieraniu umów na przeprowadzenie badań specjalistycznych lub psychologicznych 
przez lekarzy prowadzących indywidualne specjalistyczne praktyki lekarskie lub 
grupowe praktyki lekarskie oraz przez psychologów, w przypadku niemożności 
zlecenia przeprowadzenia takich badań podmiotom leczniczym, 

3) wypłaceniu podmiotom leczniczym, kosztów wynagrodzeń lekarzy wchodzących 
w skład powiatowej komisji lekarskiej oraz pracowników średniego personelu do spraw 
zdrowia wyznaczonych do powiatowej komisji lekarskiej, w przypadku konieczności 
ich udziału w pracach komisji w godzinach pracy zawodowej, 

4) wypłaceniu osobom wchodzącym w skład powiatowej komisji lekarskiej orzekającej 
o zdolności do służby wojskowej osób stawiających się do kwalifikacji wojskowej oraz 
pracownikom średniego personelu do spraw zdrowia, dodatkowego wynagrodzenia za 
pracę związaną z określeniem zdolności tych osób do służby wojskowej, wykonywaną 
poza godzinami pracy zawodowej, 

5) pokrywaniu kosztów badań specjalistycznych i obserwacji szpitalnej 
przeprowadzonych na potrzeby powiatowej komisji lekarskiej, z zastrzeżeniem, 
że koszt badania i obserwacji szpitalnej nie może być wyższy od kosztu określonego 
w cenniku usług medycznych podmiotu leczniczego lub lekarza, z którym zawarto 
umowę oraz przy uwzględnieniu jednostkowych cen wolnorynkowych świadczeń 
medycznych udzielanych na obszarze działania powiatowej komisji lekarskiej, 

6) udzielaniu zamówień na badania specjalistyczne, psychologiczne oraz obserwację 
medyczną na potrzeby powiatowej komisji lekarskiej orzekającej o zdolności do służby 
wojskowej osób stawiających się do kwalifikacji wojskowej. 

Pan Załuski powiedział, że podjęcie uchwały nie skutkuje zmianami finansowymi w budżecie.  
Pan Jerzy Laskowski poprosił radną Iwonę Plaskotę o zabranie głosu w imieniu 

Komisji Spraw Społecznych. 
 Pani Iwona Plaskota powiedziała, że Komisja Spraw Społecznych przyjęła projekt 
uchwały bez poprawek.  

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są jeszcze inne głosy w dyskusji? 
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Ponieważ głosów w dyskusji nie było pan Jerzy Laskowski zamknął dyskusję i zarządził 

głosowanie w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Spraw Społecznych dotyczącego projektu 
uchwały w sprawie przyjęcia przez Powiat Olsztyński niektórych zadań z zakresu administracji 
rządowej związanych z przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej.  

 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Andrzej Abako, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Marcin Frączek, Zbigniew Kukuć, Bogumił 
Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, 
Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, 
Jerzy Tytz, Jarosław Wolak 
NIEOBECNI (8) 
Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Anna 
Klewiado, Joanna Michalska-Reda, Stanisław Trzaskowski, Artur Wrochna 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek Komisji Spraw Społecznych został przyjęty 
większością głosów. 

 
 Następnie pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie przyjęcia przez Powiat Olsztyński niektórych zadań z zakresu administracji 
rządowej związanych z przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej (druk nr 293). 
 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Andrzej Abako, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Marcin Frączek, Zbigniew Kukuć, Bogumił 
Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, 
Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, 
Jerzy Tytz, Jarosław Wolak 
NIEOBECNI (8) 
Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Anna 
Klewiado, Joanna Michalska-Reda, Stanisław Trzaskowski, Artur Wrochna 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 
 
 Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XL/397/2023 w sprawie przyjęcia 
przez Powiat Olsztyński niektórych zadań z zakresu administracji rządowej związanych 
z przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej. 

Załącznik nr 6 
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Pkt 7. Realizacja budżetu Powiatu. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił o przedstawienie uzasadnienia zmian w uchwale 
zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2023 rok. 
Pan Przewodniczący poprosił Panią Skarbnik o zabranie głosu. 

Pani Lucyna Kozikowska uzasadniła proponowane zmiany budżetu łącznie 
z autopoprawką. Pani Skarbnik powiedziała, że w wyniku wprowadzonych zmian dochody 
zwiększą się o kwotę 1.410.677,34 zł, wydatki zwiększą się o kwotę 1.774.887,36 zł, deficyt 
powiatu zwiększy się o kwotę 364.210,02 zł i będzie wynosił 25.944.623,02 zł. Planowany dług 
nie ulegnie zmianie. Wzrost deficytu jest związany z dwoma zadaniami oświatowo-
edukacyjnymi i środkami, które nie zostały wykorzystane w roku 2022.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej pana Jarosława 
Wolaka o przedstawienie opinii komisji.  

Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie.  

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
 
Ponieważ głosów w dyskusji nie było pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 

w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Budżetowej dotyczącego projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2023 rok wraz z autopoprawką Zarządu.  
 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Andrzej Abako, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy 
Laskowski, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, 
Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Marcin Frączek, Marian Piwcewicz 
NIEOBECNI (8) 
Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Anna 
Klewiado, Joanna Michalska-Reda, Stanisław Trzaskowski, Artur Wrochna 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek Komisji Budżetowej został przyjęty 
większością głosów. 

 
 Następnie pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2023 rok wraz 
z autopoprawką Zarządu (druk nr 294). 
 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 
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Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Andrzej Abako, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy 
Laskowski, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, 
Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Marcin Frączek, Marian Piwcewicz 
NIEOBECNI (8) 
Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Anna 
Klewiado, Joanna Michalska-Reda, Stanisław Trzaskowski, Artur Wrochna 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 
 
 Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XL/398/2023 zmieniającą uchwałę 
w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2023 rok. 

Załącznik nr 7 
 
 
Pkt 8. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2023-
2037. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił panią Skarbnik o zabranie głosu. 
Pani Lucyna Kozikowska uzasadniła proponowane zmiany w uchwale zmieniającej 

uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 
2023-2037. Proponowane zmiany są konsekwencją propozycji zmian w budżecie, które 
dotyczyły zmiany limitów budżetu, a także limitu środków na zadania wieloletnie.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej pana Jarosława 
Wolaka o przedstawienie opinii komisji.  

Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
Pan Marcin Frączek odniósł się do ponownego wprowadzenia ZIT-ów Barczewo 

i Dywity. Radny powiedział, że rozumie, że jest to tylko kosmetyka. Pan Frączek powiedział, 
że dostał informację, że protokół odbioru końcowego jest już podpisany. Radny zapytał, czy 
zostały uwzględnione jego uwagi, które zgłaszał do pana Starosty, dotyczące nasadzeń 
i niedziałających lamp. Radny zapytał, czy to zostało naprawione przed odbiorem końcowym?  

Pan Jerzy Laskowski powiedział, że aktualnie dyskusja dotyczy Wieloletniej 
Prognozy Finansowej. Pan Przewodniczący poprosił, by takie pytania zadawać w punkcie 
dotyczącym spraw rożnych.  

Pan Dariusz Jasiński powiedział, że były posadzone nasadzenia i jest rok czasu 
w umowie na przegląd tych nasadzeń.  

Pan Marcin Frączek powiedział, że w miejscowości Gady nie ma już tych nasadzeń, 
bo one wyschły 

Pan Dariusz Jasiński powiedział, że jest rok czasu na przegląd.  
 
Ponieważ więcej głosów w dyskusji nie było pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 

w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Budżetowej dotyczącego projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2023 
2037.  
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Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Andrzej Abako, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy 
Laskowski, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, 
Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Marcin Frączek, Marian Piwcewicz 
NIEOBECNI (8) 
Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Anna 
Klewiado, Joanna Michalska-Reda, Stanisław Trzaskowski, Artur Wrochna 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek Komisji Budżetowej został przyjęty 
większością głosów. 

 
 Następnie pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na 
lata 2023-2037 (druk nr 295). 
 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Andrzej Abako, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy 
Laskowski, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, 
Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Marcin Frączek, Marian Piwcewicz 
NIEOBECNI (8) 
Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Anna 
Klewiado, Joanna Michalska-Reda, Stanisław Trzaskowski, Artur Wrochna 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 
 
 Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XL/399/2023 zmieniającą uchwałę 
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2023-2037. 

Załącznik nr 8 
 
 
Pkt 9. Udzielenie pomocy finansowej Samorządowi Województwa Warmińsko – 
Mazurskiego. 
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Pan Jerzy Laskowski poprosił pana Starostę o uzasadnienie projektu uchwały 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa Warmińsko-
Mazurskiego (druk nr 296).  

Pan Andrzej Abako powiedział, że jak co roku Powiat wspiera Marszałka w zakresie 
funkcjonowania biura w Brukseli. Jest to biuro działające wspólnie ze ścianą wschodnią czyli 
4 innymi regionami ściany wschodniej. Co roku, jak wiele innych samorządów Warmii i Mazur 
trzeba się złożyć na jego funkcjonowanie. Kwota co roku jest zbliżona, czasami jest to 6 tys., 
czasami 5 tys. W tym roku jest to kwota 5.230 zł. Kwota jest zabezpieczona w budżecie, 
w odpowiednich paragrafach, które dotyczą pomocy finansowej dla innych jednostek.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej pana Jarosława 
Wolaka o przedstawienie opinii komisji. 
 Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały bez poprawek.  
 Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
 Pan Marian Piwcewicz zapytał, czy istnieje możliwość odwiedzenia tego biura przez 
radnych? 
 Pan Andrzej Abako powiedział, że żeby zrobić wycieczkę do Brukseli i odwiedzić 
to miejsce, to potrzebna byłaby decyzja Rady. Pan Starosta powiedział, że można byłoby 
odwiedzić Parlament Europejski. Pan Abako powiedział, że nie widzi przeciwskazań, aby 
w ramach opracowywania budżetu na rok 2024 zaplanować wyjazd studyjny do Brukseli, żeby 
zobaczyć jak funkcjonuje Parlament Europejski, jak funkcjonują Europosłowie, a jednocześnie 
jak wygląda biuro w Brukseli.  

Pan Jerzy Laskowski zaproponował, by skontaktować się z Europosłami z naszego 
regionu, bo mają na ten cel fundusze. Wtedy nie trzeba będzie angażować pieniędzy Powiatu.  
 
 Ponieważ więcej głosów nie było Pan Przewodniczący zarządził głosowanie 
w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Budżetowej dotyczącego projektu uchwały w sprawie 
udzielenie pomocy finansowej Samorządowi Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 
 
 Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Andrzej Abako, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Marcin Frączek, Zbigniew Kukuć, Bogumił 
Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, 
Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, 
Jerzy Tytz, Jarosław Wolak 
NIEOBECNI (8) 
Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Anna 
Klewiado, Joanna Michalska-Reda, Stanisław Trzaskowski, Artur Wrochna 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty większością głosów. 
 
 Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie udzielenie pomocy finansowej Samorządowi Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego (druk nr 296). 
 



21 
 

 Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Andrzej Abako, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Marcin Frączek, Zbigniew Kukuć, Bogumił 
Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, 
Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, 
Jerzy Tytz, Jarosław Wolak 
NIEOBECNI (8) 
Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Anna 
Klewiado, Joanna Michalska-Reda, Stanisław Trzaskowski, Artur Wrochna 
 

Pan Jerzy Laskowski stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 
 
 Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XL/400/2023 w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Samorządowi Województwa Warmińsko-Mazurskiego.  

Załącznik nr 9 
 
 
Pkt 10. Wyrażenie zgody na przekazanie darowizny miastu Kostopol na Ukrainie. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił pana Starostę o uzasadnienie projektu uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie Miastu Kostopol na Ukrainie darowizny w postaci 
wozu strażackiego (druk nr 297).  

Pan Andrzej Abako poinformował, że dzięki dobrej współpracy z samorządem 
biskupieckim, a w szczególności z jednostkami Ochotniczej Straży Pożarnej, które mają 
partnerstwo w mieście Bramsche udało się pozyskać samochód pożarniczy marki Mercedens 
Benz o wartości o 70.719 zł. Pan Starosta uzasadnił projekt proponowanej uchwały. Pan Abako 
powiedział także, że Powiat prowadzi rozmowy w sprawie podpisania porozumienia 
partnerskiego ze starostwem w Równem – rejon/obwód, który jest partnerem województwa 
Warmińsko-Mazurskiego. Kostopol jest w obwodzie Rówieńskim. Do Powiatu przyszła 
propozycja o współpracy, aktualnie jest to procedowane. Radzie Powiatu będzie przedstawiony 
projekt uchwały w sprawie współpracy. Kostopol ma partnerstwo z dwoma gminami Powiatu 
Olsztyńskiego – gminą Dywity i gminą Dobre Miasto.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Gospodarki pana Lecha 
Nitkowskiego o przedstawienie opinii komisji. 
 Pan Lech Nitkowski powiedział, że Komisja Gospodarki pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały bez poprawek.  
 Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
 Pan Zbigniew Szczypiński zapytał dlaczego miasto Bramsche nie przekazało tego 
wozu bezpośrednio na Ukrainę, tylko robi to za pośrednictwem Powiatu Olsztyńskiego? Radny 
zaznaczył, że nie ma zastrzeżeń do kwestii merytorycznej. Przekazanie w tej formie budzi 
obawy, czy to nie ma tzw. „podwójnego dna”. Radny poprosił o wyjaśnienia.  
 Pan Marian Piwcewicz zapytał w jakiej części Ukrainy jest to miasto partnerskie?  
 Pan Andrzej Abako odpowiadając na pytanie radnego Piwcewicza powiedział, 
że miasto jest w środkowej Ukrainie. Jest to obszar związany z historycznymi ziemiami, 
na których mieszkali Polacy, czyli na Wołyniu. Odpowiadając na pytanie radnego 
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Szczypińskiego pan Abako powiedział, że Niemcy mają jeszcze gorsze procedury 
przekazywania samochodów. Polacy są specjalistami w udzielaniu pomocy Ukrainie. Niemcy 
wiedząc, że mamy partnerskie jednostki samorządowe na terenie Ukrainy, chcą w taki sposób 
pomagać, by pomoc trafiała w to miejsce, w którym trzeba pomóc, tam gdzie są nasi partnerzy. 
Nasze partnerstwo z Niemcami powoduje to, że wiedzą, że mamy partnerstwo z Ukrainą 
i Niemcy chcą, aby ta ich pomoc trafiała w miejsca, które z Powiatem Olsztyńskim 
współpracują. Chcą wiedzieć, do kogo pomoc trafia, gdzie idą środki, jak to funkcjonuje. Ten 
system pomocy sprawdził się przy zbiórce organizowanej przez fundację, która pozyskała 
ponad 600 tys. zł. i dzieci z Równego przyjechały do Polski na różnego rodzaju zajęcia, a także 
w przekazywaniu np. agregatów i innych rzeczy przekazywanych przez partnerów Niemieckich 
dla Ukrainy.  

Pan Jerzy Laskowski powiedział, że jak była wideokonferencja z przedstawicielami 
Ukrainy to byli tłumacze, którzy niewiele mieli do pracy, bo rozmawiający dobrze się 
rozumieli. Pan Przewodniczący powiedział, że pewnie gdyby rozmawiali Niemcy, 
to wyglądałoby to zupełnie inaczej. Kontakt polsko – ukraiński jest zdecydowanie łatwiejszy.  

Pan Marian Piwcewicz powiedział, że Powiat dostał prezent od Osnabrück w postaci 
samochodu, który teraz ma być przekazany Ukraińcom. Radny zapytał, czy to nie jest w tym 
momencie nasz prezent za zgodą Niemców, potem będzie, że to prezent od Niemców.  

Pan Jerzy Laskowski powiedział, że najważniejsze, żeby wóz dotarł na Ukrainę.  
   
 Ponieważ więcej głosów nie było Pan Przewodniczący zarządził głosowanie 
w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Gospodarki dotyczącego projektu uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na przekazanie Miastu Kostopol na Ukrainie darowizny w postaci wozu 
strażackiego. 
 
 Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Andrzej Abako, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Marcin Frączek, Zbigniew Kukuć, Bogumił 
Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, 
Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, 
Jerzy Tytz, Jarosław Wolak 
NIEOBECNI (8) 
Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Anna 
Klewiado, Joanna Michalska-Reda, Stanisław Trzaskowski, Artur Wrochna 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty większością głosów. 
 
 Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie Miastu Kostopol na Ukrainie darowizny w postaci 
wozu strażackiego (druk nr 297). 
 
 Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 
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Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Andrzej Abako, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Marcin Frączek, Zbigniew Kukuć, Bogumił 
Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, 
Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, 
Jerzy Tytz, Jarosław Wolak 
NIEOBECNI (8) 
Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Anna 
Klewiado, Joanna Michalska-Reda, Stanisław Trzaskowski, Artur Wrochna 
 

Pan Jerzy Laskowski stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 
 
 Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XL/401/2023 w sprawie wyrażenia 
zgody na przekazanie Miastu Kostopol na Ukrainie darowizny w postaci wozu 
strażackiego.  

Załącznik nr 10 
 
 
Pkt 11. Funkcjonowanie szkół i placówek na terenie powiatu olsztyńskiego. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił pana Starostę o uzasadnienie projektu uchwały 
w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych oraz szkół specjalnych, 
z uwzględnieniem szkół ponadpodstawowych i specjalnych mających siedzibę na obszarze 
powiatu olsztyńskiego prowadzonych przez inne organy prowadzące (druk nr 298).  

Pan Andrzej Abako powiedział, że jest to uchwała porządkująca stan rzeczy, ponieważ 
uległy likwidacji klasy, które były w cyklu trzyletnim po gimnazjum, dlatego trzeba dostosować 
uchwałę do tego, że tych klas już nie ma. W przyszłym roku będzie podejmowana taka sama 
uchwała dotycząca czteroletniego technikum, które też było po klasach gimnazjalnych. Będzie 
to również uchwała porządkująca. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącą Komisji Edukacji, Kultury, Kultury 
Fizycznej i Promocji panią Krystynę Szter o przedstawienie opinii komisji. 
 Pani Krystyna Szter powiedziała, że Komisja Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej 
i Promocji  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały i wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały 
bez poprawek.  
 Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
 

Ponieważ głosów w dyskusji nie było Pan Przewodniczący zarządził głosowanie 
w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej i Promocji  
dotyczącego projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 
ponadpodstawowych oraz szkół specjalnych, z uwzględnieniem szkół ponadpodstawowych 
i specjalnych mających siedzibę na obszarze powiatu olsztyńskiego prowadzonych przez inne 
organy prowadzące. 
 
 Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 
 
Wyniki imienne: 
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ZA (17) 
Andrzej Abako, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Marcin Frączek, Zbigniew Kukuć, Bogumił 
Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, 
Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, 
Jerzy Tytz, Jarosław Wolak 
NIEOBECNI (8) 
Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Anna 
Klewiado, Joanna Michalska-Reda, Stanisław Trzaskowski, Artur Wrochna 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty większością głosów. 
 
 Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych oraz szkół specjalnych, 
z uwzględnieniem szkół ponadpodstawowych i specjalnych mających siedzibę na obszarze 
powiatu olsztyńskiego prowadzonych przez inne organy prowadzące (druk nr 298). 
 
 Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Andrzej Abako, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Marcin Frączek, Zbigniew Kukuć, Bogumił 
Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, 
Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, 
Jerzy Tytz, Jarosław Wolak 
NIEOBECNI (8) 
Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Anna 
Klewiado, Joanna Michalska-Reda, Stanisław Trzaskowski, Artur Wrochna 
 

Pan Jerzy Laskowski stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 
 
 Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XL/402/2023 w sprawie ustalenia 
planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych oraz szkół specjalnych, 
z uwzględnieniem szkół ponadpodstawowych i specjalnych mających siedzibę na obszarze 
powiatu olsztyńskiego prowadzonych przez inne organy prowadzące. 

Załącznik nr 11 
 
 
Pkt 12. Podniesienie wynagrodzeń rodzin zastępczych zawodowych, rodzin zastępczych 
zawodowych pełniących funkcję pogotowia rodzinnego oraz prowadzących rodzinne 
domy dziecka w  Powiecie Olsztyńskim. 
 

 Pan Jerzy Laskowski poprosił pana Starostę o uzasadnienie projektu uchwały 
w sprawie podniesienia wynagrodzenia rodzinom zastępczym zawodowym w tym 
specjalistycznym, rodzinom zastępczym zawodowym pełniącym funkcję pogotowia 
rodzinnego oraz prowadzącym rodzinne domy dziecka w Powiecie Olsztyńskim (druk nr 299). 

Pan Andrzej Abako powiedział, że jest to ważna uchwala, która podnosi 
wynagrodzenia rodzinom i rodzinnym domom dziecka. Pan Starosta powiedział, że jakby radni 
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mieli wątpliwości i pytania, czy w innych powiatach podnosi się o więcej, to tylko wynika 
z tego, że te inne powiaty nie podnosiły wcześniej tych płac związanych z regulacją. Powiat 
Olsztyński dokonuje tego po raz piaty, czyli jest to piąta regulacja dlatego ta różnica jest 
mniejsza. Wynika to z tego, że dzięki zgodzie Rady Powiatu rodzinne domy dziecka były 
wynagradzane wcześniej, na bieżąco, dochodząc do poziomu, który jest teraz.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił o zabranie głosu pana Arkadiusza Patureja – Dyrektora 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Olsztynie. 

Pan Arkadiusz Paturej uzupełniając wypowiedź pana Starosty powiedział, że na 
szczególną uwagę zasługują punkty 7, 8, 9 uchwały. Ważny proces deinstytucjonalizacji, czyli 
odchodzenia od instytucji Powiat ma już praktycznie za sobą. W tych punktach jest specjalny 
sposób nagradzania rodzin zastępczych za fakt, że przyjmują do swojego mieszkania osoby, 
które w przeciwnym przypadku byłby skierowane do placówki, czyli domu dziecka (lub z domu 
dziecka wyjdą i znajdą miejsce w rodzinie zastępczej). Jest to specyficzny rodzaj 
deinstytucjonalizacji. Tego typu wynagradzanie rodzin dodatkowymi środkami, za tą kwestię 
jest godne i warte podkreślenia. Powiat Olsztyński jest nielicznym powiatem w Polsce, który 
wprowadził tego typu zasady. Ta uchwała daje możliwość przyjmowania dzieci orzeczonych, 
szczególnie z ustawy o postępowaniu w sprawach nieletnich. Ustawa, po 20 latach, w zeszłym 
roku została zmieniona poprzez uchwalenie nowej ustawy. Wprowadzono rozszerzenie 
dotyczące tych osób, których ustawa obejmuje, czyli od 10 do 21 lat. Ważne jest zabezpieczenie 
tym dzieciom odpowiedniego miejsca w pieczy zastępczej. Uchwała proponuje jeszcze większy 
dodatek rodzinie zastępczej, która przyjmie takie dziecko z ustawy o postępowaniu w sprawach 
nieletnich. Wszystko po to, aby takie dziecko nie znalazło się w placówce, a trafiło do rodziny 
zastępczej. Wspomniane trzy punkty uchwały są dużą nowością, a jednocześnie stanowią dużą 
rangę tych zapisów. Pan Paturej poprosił o przyjęcie proponowanych zapisów uchwały.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił radną Iwonę Plaskotę o zabranie głosu w imieniu 
Komisji Spraw Społecznych. 
 Pani Iwona Plaskota powiedziała, że Komisja Spraw Społecznych pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały i wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały bez poprawek. 

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są jeszcze inne głosy w dyskusji? 
Pan Marian Piwcewicz powiedział, że jest coraz mniej osób chętnych, które godzą się 

na pieczę zastępczą. Radny zapytał ile w Powiecie Olsztyńskim  jest w tej chwili rodzin 
zastępczych? Jaka jest regulacja finansowa? Czy część środków jest na utrzymanie, 
eksploatacje domu, remonty? Jak to się kwalifikuje ze względu na liczbę dzieci, czy dopłata 
jest zróżnicowana? Jaki jest rząd wielkości? 

Pan Arkadiusz Paturej poprosił, by radny sformułował pytanie, bo nie rozumie.  
Pan Marian Piwcewicz zapytał, ile jest rodzin zastępczych? Jaki jest rząd wielkości 

i struktura tego dodatku? 
Pan Jerzy Laskowski dopytał o jaki dodatek chodzi radnemu? 
Pan Marian Piwcewicz powiedział, że o ten, co jest podwyższany.  
Pan Arkadiusz Paturej odpowiedział, że podwyższane jest wynagrodzenie, to co 

dotyczy rodzin zawodowych, zastępczych – czyli 21 rodzi. Pozostałe rodziny są niezawodowe 
albo spokrewnione i pieniędzy za bycie rodziną nie biorą, tylko koszty utrzymania dziecka. 
Dziś uchwalane są pensje rodzin zastępczych.  

Pan Marian Piwcewicz zapytał, czy utrzymanie i koszty dzieci w domu dziecka 
również są jakimś wskaźnikiem podwyższane?  

Pan Jerzy Laskowski zwrócił uwagę, by radni trzymali się tematu. Pan 
Przewodniczący zaznaczył, że dyskusja toczy się odnośnie uchwały w sprawie podniesienia 
wynagrodzeń rodzinom zastępczym. Tego trzeba się trzymać, a nie całej sfery spraw 
społecznych. Rozmowa dotyczy konkretnego tematu. Zwracając się do radnego Piwcewicza 
pan Przewodniczący zapytał, co radny chciałby zmienić w uchwale? 
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Pan Marian Piwcewicz powiedział, że skoro podnosimy rodzinom zastępczym, 
to chciałby wiedzieć, czy domom dziecka też.  

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy radny czytał uchwałę? 
Pan Arkadiusz Paturej powiedział, że to są dwie różne sprawy. 
Pan Marian Piwcewicz powiedział, że wie, że to są dwie różne sprawy, ale przy okazji 

miał pytanie. 
 
Ponieważ więcej głosów nie było Pan Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie 

przyjęcia wniosku Komisji Spraw Społecznych dotyczącego projektu uchwały w sprawie 
podniesienia wynagrodzenia rodzinom zastępczym zawodowym w tym specjalistycznym, 
rodzinom zastępczym zawodowym pełniącym funkcję pogotowia rodzinnego oraz 
prowadzącym rodzinne domy dziecka w Powiecie Olsztyńskim. 
 
 Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Andrzej Abako, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Marcin Frączek, Zbigniew Kukuć, Bogumił 
Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, 
Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, 
Jerzy Tytz, Jarosław Wolak 
NIEOBECNI (8) 
Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Anna 
Klewiado, Joanna Michalska-Reda, Stanisław Trzaskowski, Artur Wrochna 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty większością głosów. 
 
 Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie podniesienia wynagrodzenia rodzinom zastępczym zawodowym w tym 
specjalistycznym, rodzinom zastępczym zawodowym pełniącym funkcję pogotowia 
rodzinnego oraz prowadzącym rodzinne domy dziecka w Powiecie Olsztyńskim (druk nr 299). 
 
 Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Andrzej Abako, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Marcin Frączek, Zbigniew Kukuć, Bogumił 
Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, 
Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, 
Jerzy Tytz, Jarosław Wolak 
NIEOBECNI (8) 
Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Anna 
Klewiado, Joanna Michalska-Reda, Stanisław Trzaskowski, Artur Wrochna 
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Pan Jerzy Laskowski stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 
 
 Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XL/403/2023 w sprawie 
podniesienia wynagrodzenia rodzinom zastępczym zawodowym w tym specjalistycznym, 
rodzinom zastępczym zawodowym pełniącym funkcję pogotowia rodzinnego oraz 
prowadzącym rodzinne domy dziecka w Powiecie Olsztyńskim. 

Załącznik nr 12 
 
 
Pkt 13. Prace komisji Rady Powiatu. 
 

Pan Jerzy Laskowski powiedział, że w tym punkcie jest do podjęcia kilka uchwał. 
Zaczyna się nowy rok i komisje przygotowały swoje plany prac na rok 2023. Pan 
Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej o przedstawienie planu pracy 
komisji. 
 Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa opracowała projekt planu 
pracy na rok 2023, który został przesłany do wglądu. Nad tematami odbyła się debata na 
posiedzeniu Komisji Budżetowej. Pan Wolak poprosił o przyjęcie projektu planu.  

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
 
 Ponieważ głosów w dyskusji nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetowej na rok 
2023. 
 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Andrzej Abako, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Marcin Frączek, Zbigniew Kukuć, Bogumił 
Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, 
Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, 
Jerzy Tytz, Jarosław Wolak 
NIEOBECNI (8) 
Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Anna 
Klewiado, Joanna Michalska-Reda, Stanisław Trzaskowski, Artur Wrochna 
 
 Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XL/404/2023 w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetowej na rok 2023. 

Załącznik nr 13 
 
 
 Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Gospodarki 
o przedstawienie planu pracy komisji. 
 Pan Lech Nitkowski powiedział, że projekt planu pracy Komisji Gospodarki został 
radnym przesłany. Na dzisiejszym posiedzeniu Komisji Gospodarki projekt został 
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zatwierdzony. Pan Nitkowski poprosił o przyjęcie proponowanego planu prac Komisji 
Gospodarki na rok 2023. 
 Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
 
 Ponieważ głosów w dyskusji nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Gospodarki na rok 
2023. 
 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Andrzej Abako, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Marcin Frączek, Zbigniew Kukuć, Bogumił 
Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, 
Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, 
Jerzy Tytz, Jarosław Wolak 
NIEOBECNI (8) 
Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Anna 
Klewiado, Joanna Michalska-Reda, Stanisław Trzaskowski, Artur Wrochna 
 
 Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 
 
 Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XL/405/2023 w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Gospodarki na rok 2023. 

Załącznik nr 14 
 
 
 Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącą Komisji Edukacji, Kultury, Kultury 
Fizycznej i Promocji o przedstawienie planu pracy komisji. 
 Pani Krystyna Szter powiedziała, że plan pracy Komisji na rok 2023 jest bardzo 
dobrym planem w związku z powyższym radna poprosiła o przyjęcie planu bez poprawek.  
 Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 

 Ponieważ głosów w dyskusji nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Edukacji, Kultury, 
Kultury Fizycznej i Promocji na rok 2023. 

 Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 8 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Marcin Frączek, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy 
Laskowski, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz 
Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jerzy Tytz, Jarosław 
Wolak 
BRAK GŁOSU (1) 
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Andrzej Abako 
NIEOBECNI (8) 
Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Anna 
Klewiado, Joanna Michalska-Reda, Stanisław Trzaskowski, Artur Wrochna 
 
 Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 
 
 Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XL/406/2023 w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej i Promocji 
na rok 2023. 

Załącznik nr 15 
 
 
 Pan Jerzy Laskowski poprosił radną Iwonę Plaskotę, by w imieniu Komisji Spraw 
Społecznych przedstawiła plan pracy komisji. 
 Pani Iwona Plaskota powiedziała, że w imieniu Komisji Spraw Społecznych prosi 
o przyjęcie planu pracy Komisji bez poprawek. Plan został przesłany radnym na adresy 
e-mailowe.  
 Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 

 Ponieważ głosów w dyskusji nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Spraw Społecznych 
na rok 2023. 

 Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 8 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Marcin Frączek, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy 
Laskowski, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz 
Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jerzy Tytz, Jarosław 
Wolak 
BRAK GŁOSU (1) 
Andrzej Abako 
NIEOBECNI (8) 
Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Anna 
Klewiado, Joanna Michalska-Reda, Stanisław Trzaskowski, Artur Wrochna 
 
 Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 
 
 Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XL/407/2023 w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Spraw Społecznych na rok 2023. 

Załącznik nr 16 
 
 
Pkt 14. Przyjęcie stanowiska Rady Powiatu w Olsztynie w sprawie poparcia petycji 
Stowarzyszenia Aktywne Mazury skierowanej do Ministra Infrastruktury.  
 



30 
 

Pan Jerzy Laskowski poinformował, że procedowane będzie przyjęcie stanowiska 
w sprawie poparcia przez Radę Powiatu w Olsztynie petycji Stowarzyszenia Aktywne Mazury 
skierowanej do Ministra Infrastruktury. Projekt stanowiska radni otrzymali drogą mailową. Pan 
Przewodniczący zapytał, czy są głosy w dyskusji? 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
o przedstawienie opinii komisji. 

Pani Iwona Plaskota powiedziała, że otrzymano pod koniec stycznia wniosek od 
Stowarzyszenia Aktywne Mazury z prośbą o poparcie przez Radę Powiatu w Olsztynie petycji 
Stowarzyszenia Aktywne Mazury skierowanej do Ministra Infrastruktury w sprawie 
zapewnienia zastępczej komunikacji autobusowej na odcinku Olsztyn Główny – Korsze – 
Kętrzyn – Giżycko – Ełk na czas modernizacji linii kolejowej nr 38. Pani Przewodnicząca 
odczytała proponowaną treść stanowiska. Pani Plaskota powiedziała, że dotyczy to 
mieszkańców powiatu, w związku z tym komisja prosi o poparcie petycji skierowanej do 
ministra.  

Pan Marin Piwcewicz powiedział, że wniosek fundacji złożony do zarządu dotyczył 
tego, aby włączyć pewne przystanki zatrzymywania się pociągów międzywojewódzkich, 
dalekobieżnych w miejscowości Wydminy, Stare Jabłonki i jeszcze trzeciej miejscowości, 
której radny nie pamięta. Kiedyś pociągi z Warszawy zatrzymywały się w Stawigudzie, teraz 
się nie zatrzymują.  

Pani Iwona Plaskota powiedziała, że ta petycja dotyczy wyłącznie połączenia Korsze 
– Olsztyn – Giżycko - Ełk.  W tej petycji nie ma wymienionej miejscowości Stare Jabłonki 
i miasta Warszawa. Jak jedzie się z Korsz do Olszyna to już się wjeżdża na teren powiatu 
olsztyńskiego, a potem wyjeżdżając z Olsztyna też przejeżdża się przez część powiatu 
olsztyńskiego. Sprawa dotyczy zamknięcia i modernizowania linii kolejowej Olsztyn – 
Giżycko. Jest to wniosek o to, żeby została uruchomiona komunikacja zastępcza dla 
mieszkańców, którzy mieszkają na trasie Ełk – Giżycko – Olsztyn – Korsze.    

Pan Zbigniew Szczypiński powiedział, że chodzi tu o komunikacje zastępczą na czas 
modernizacji linii, a nie na inne sprawy. Wątpliwość radnego budzi to, o jakie pociągi chodzi. 
Na tej trasie są trzy gminy powiatu olsztyńskiego – gmina Kolno, gmina Biskupiec, gmina 
Barczewo. Są to trzy gminy z dwunastu, które należą do powiatu. Radny zaproponował, 
by dokładnie wczytać się w treść. Na trasie Korsze – Olsztyn wnioskują o poparcie przez radę, 
po to by była zastępcza komunikacja. Stając na stanowisku, żeby mieszkańcy byli dobrze 
obsłużeni, powinno się przestać dyskutować i zagłosować za stanowiskiem, licząc 
na pozytywne załatwienie sprawy.  

Pan Marin Piwcewicz powiedział, że jeżeli linia ma być zamknięta na czas remontu, 
to zawsze jest organizowana komunikacja zastępcza. Tak było, jak remontowano odcinek 
Olsztyn Główny – Działdowo, Olsztyn – Elbląg. Jeżeli pociąg nie będzie jeździł torami, to musi 
być komunikacja zastępcza.  

Pan Lech Nitkowski zwracając się do radnego Piwcewicza powiedział, że kiedy 
remontowano linie do Pisza to komunikacji zastępczej nie było, były prywatne autobusy, ale 
nie było zastępczej. Dziś jak ktoś siada w Gdańsku to wysiada w Ełku, czyli tak rewelacyjnie 
została zrobiona trasa.  

Pani Iwona Plaskota odczytała część projektu stanowiska dotyczącą informacji kiedy 
zaczęła się modernizacja i że w jej wyniku skrócono relację do/ze stacji Giżycko jednocześnie 
nie zapewniając zastępczej komunikacji autobusowej na odcinku Ełk – Giżycko – Ełk.  

 
Ponieważ więcej głosów w dyskusji nie było pan Jerzy Laskowski zamknął dyskusję 

i zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia Stanowiska w sprawie poparcia przez Radę Powiatu 
w Olsztynie petycji Stowarzyszenia Aktywne Mazury skierowanej do Ministra Infrastruktury. 
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Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 8 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Andrzej Abako, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy 
Laskowski, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz 
Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jerzy Tytz, Jarosław 
Wolak 
BRAK GŁOSU (1) 
Marcin Frączek 
NIEOBECNI (8) 
Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Anna 
Klewiado, Joanna Michalska-Reda, Stanisław Trzaskowski, Artur Wrochna 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że stanowisko zostało przyjęte. 
 

Stanowisko Rady Powiatu w Olsztynie z dnia 28 lutego 2023 r. w sprawie poparcia 
przez Radę Powiatu w Olsztynie petycji Stowarzyszenia Aktywne Mazury skierowanej do 
Ministra Infrastruktury. 

 Załącznik nr 17 
 
 
Pkt 15. Sprawy różne i wolne wnioski. 
 

Pan Jerzy Laskowski poinformował, że: 
1) wpłynęło pismo z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego z informacją 

o: zmniejszeniu, w wyniku rozliczenia, dotacji Gminie Świątki – dotacja wyniosła 
ostatecznie 56.130,41 - przeznaczona została na pokrycie kosztów zadania pn. Jankowo 
kapliczka przydrożna (XIX w.): prace konserwatorskie i restauratorskie (załącznik nr 18 
do protokołu). 

2) wpłynęło pismo z Wojewódzkiego Urzędu Ochrony Zabytków w Olsztynie z informacją o 
datacjach udzielonych w II półroczu 2022 r.: 

– Powiat Olsztyński – kwota udzielonej dotacji: 30.955,00 zł, 
 Gmina Gietrzwałd – kwota udzielonej dotacji: 13.500,00 zł, 
 Gmina Jonkowo – kwota udzielonej dotacji: 34.700,00 zł, 
 Gmina Purda – kwota udzielonej dotacji: 30.900,00 zł, 
 Gmina Świątki – kwota udzielonej dotacji: 6.884,59 zł, 
 Gmina Świątki – kwota udzielonej dotacji: 64.500,00 zł, 
 Gmina Purda – kwota udzielonej dotacji: 6.000,00 zł, 
 Dom Zakonny w Barczewie Prowincji św. Franciszka z Asyżu Zakonu Braci Mniejszych – 

Franciszkanów w Polsce – kwota udzielonej dotacji: 49.000,00 zł, 
 Parafia Rzymskokatolicka pw. Świętych Kosmy i Damiana w Świątkach – kwota udzielonej 

dotacji: 39.232,00 zł. 
Jednocześnie Warmińsko-Mazurski Wojewódzki Konserwator Zabytków poinformował 
o zwiększeniu kwoty udzielonej dotacji Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Św. Jana Chrzciciela 
w Orzechowie – Pluski – ostateczna kwota udzielonej dotacji: 130.158,30 zł (załącznik nr 19 
do protokołu). 
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3) wpłynęło pismo Burmistrza Barczewa z informację o udzieleniu w II półroczu 2022 r. 
dotacji Domowi Zakonnemu w Barczewie Prowincji św. Franciszka z Asyżu na prace 
konserwatorskie i restauratorskie przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków – Kościele 
św. Andrzeja Apostoła w Barczewie – kwota udzielonej dotacji: 10.000 zł (załącznik nr 20 
do protokołu). 

4) wpłynęło pismo Burmistrza Olsztynka z informacją o udzieleniu w 2023 r. dotacji Parafii 
Rzymskokatolickiej pw. Najświętszego Serca Pana Jezusa w Olsztynku na prace 
konserwatorskie i restauratorskie przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków – kościele  
pw. Najświętszego Serca Pana Jezusa w Olsztynku – kwota udzielonej dotacji: 40.000 zł 
(załącznik nr 21 do protokołu). 

5) Wpłynęło rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Warmińsko-Mazurskiego stwierdzające 
nieważność załącznika do uchwały Nr XXXVII/383/2022 Rady Powiatu w Olsztynie z dnia 
18 listopada 2022 r. w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Powiatu 
Olsztyńskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 
ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023 w części 
dotyczącej: 

  § 8 ust. 12, 
 § 14 ust. 7, ust. 8 
 § 14 ust. 10, ust. 11, ust. 12 
 § 15 

Zgodnie z opinią prawną rozstrzygnięcie nie wpływa na istotę aktu i możliwości realizacji 
Programu, a tym samym nie ma potrzeby podejmowania nowej uchwały (załącznik nr 22 do 
protokołu).  
6) Wpłynęło rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Warmińsko-Mazurskiego stwierdzające  

nieważność uchwały Nr XXXVII/384/2022 Rady Powiatu w Olsztynie z dnia 18 listopada 
2022 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat na rok 2023 za usuniecie i przechowywanie 
statków lub innych obiektów pływających z obszaru wodnego w granicach 
administracyjnych powiatu olsztyńskiego, w części dotyczącej § 2. 

Zgodnie z opinią prawną rozstrzygnięcie nie wpływa na istotę aktu, a tym samym nie ma 
potrzeby podejmowania nowej uchwały (załącznik nr 23 do protokołu) .   

Pan Jerzy Laskowski poinformował, że dnia 26 stycznia 2023 r. zostało do radnych 
przesłane drogą e-mailową sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 
poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach oświatowych 
prowadzonych przez Powiat Olsztyński za rok 2022.  

Pan Przewodniczący poinformował, że zgodnie z art. 25c ust. 3 ustawy z dnia 5 czerwca 
1998 r. o samorządzie powiatowym radni są obowiązani złożyć oświadczenia majątkowe wraz 
z kopią zeznania o wysokości osiągniętego dochodu w roku podatkowym (PIT) za rok 
poprzedni w dwóch egzemplarzach (2 egzemplarze oświadczenia +2 kopie PIT-u). 
Oświadczenie powinno zawierać informacje wymienione w art. 25c ustawy o samorządzie 
powiatowym. Oświadczenie powinno zostać złożone do dnia 30 kwietnia, według stanu na 
dzień 31 grudnia roku poprzedniego. Druki oświadczeń majątkowych zostaną przekazane 
Radnym drogą mailową. 

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
Pani Iwona Plaskota zgłosiła, by informacja o zaplanowanych komisjach była 

wysyłana do wszystkich radnych. Obowiązek stawienia się na komisji dotyczyłby członków 
komisji, a inni radni byliby powiadomieni, że taka komisja będzie się zbierała. Pozostali radni 
mogliby być głosem doradczym dla komisji.  
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 Pan Zbigniew Szczypiński komentując prośbę radnej Plaskoty powiedział, że 
w poprzednich kadencjach było tak, że radni otrzymywali informację na tzw. kalendarz 
posiedzeń komisji i każdy wiedział, jakiego dnia o jakiej godzinie komisja się zbiera.  

Radny zapytał, czy powiat ma program, plan współpracy międzynarodowej na rok 
2023? Jest to ostatni pełny rok pracy Rady Powiatu VI kadencji. W 2024 do 30 kwietnia będą 
inne sprawy i inna sytuacja. Radny powiedział, że chodzi przede wszystkim o współpracę 
z powiatem Osnabrück, który jest bliski od samego początku funkcjonowania Powiatu 
Olsztyńskiego. Pan Szczypiński zapytał także o współpracę z Chorwacją, która wynika z 
podjętej prze Radę Powiatu uchwały o współpracy. Radny zapytał, jak wygląda ta współpraca, 
czy ona jest tylko wirtualna? Czy jest program współpracy na bieżący rok?  

Pani Ewa Dudka zwracając się do pana Dariusza Jasińskiego - Dyrektora Powiatowej 
Służby Drogowej zaapelowała, że niedługo do Kolna nie będzie można wjechać. Radna 
powiedziała, że stan drogi łączącej gminę Kolno z Biskupcem i dojazdem do Olsztyna jest 
katastrofalny.  

Pan Dariusz Jasiński powiedział, że spośród 17 wniosków złożonych na remonty jest 
między innymi odcinek około 600 metrowy Kolno – Bęsia, który jest złożony 
do Samorządowego Funduszu Dróg. Jeżeli Powiat otrzyma dofinansowanie będzie 
on wykonany. Pan dyrektor powiedział, że remonty są przewidywane i jeżeli pogoda na to 
pozwoli w drugiej połowie marca będzie emulsja, dzięki której będzie można latać na gorąco 
drogi bitumiczne. Już ogłoszono wszystkie przetargi i na początku marca będą rozstrzygane 
(dotyczy to dróg bitumicznych i dróg gruntowych).   

Pan Andrzej Abako odpowiadając na pytanie radnego Szczypińskiego dotyczące planu 
współpracy powiedział, że teoretycznie go nie ma, bo on cały czas się tworzy. Jest już 
porozumienie z partnerami z powiatu Osnabrück, dotyczące tego co może się wydarzyć. 
Prawdopodobnie radni z Osnabrück, przyjadą do nas, bo są po wyborach. Odnosząc się do 
współpracy z Chorwacją pan Starosta powiedział, że był plan i wydawało się, że wszystko idzie 
w dobrym kierunku, ale raptownie zatrzymało się po stronie chorwackiej. Nie wiadomo 
dlaczego się to zatrzymało. Powiat czeka na odezwanie się strony chorwackiej. Pan Abako 
powiedział, że Powiat chce otworzyć się na kierunek ukraiński i podpisać porozumienie 
z Powiatem Rówieńskim. Jest to trochę mniejszy powiat od olsztyńskiego, bo liczy 98 tys. 
mieszkańców. Ma zdecydowanie mniej miejscowości i gmin. Potencjałowo powiaty dorównują 
sobie, bo powiat olsztyński ma 127 tys., przy ich 98 tys. mieszkańców.  

Odnosząc się wyjazdów naszych radnych pan Starosta powiedział, że nie ma 
zaplanowanego dużego wyjazdu, ale jeżeli radni będą chcieli, to można popracować nad 
zorganizowaniem wyjazdu np. do parlamentu europejskiego, czy ewentualnie wizyty 
w Niemczech. Powiatu Rówieński też pewnie by nas chętnie zaprosił, ale raczej w tym roku 
nie byłoby chętnych, aby w tym roku jechać. Pan Starosta powiedział, że na pewno my 
zapraszamy ich do nas, i planowana jest wizyty w okolicach 7-9 lipca, gdy organizowany będzie 
piknik lotniczy w Gryźlinach. Jeżeli zdecydują się przyjechać na dłużej, to być może zaprosimy 
ich też na Bałdy, żeby zobaczyli trochę folkloru. Pan Abako poprosił pana Przewodniczącego, 
aby zebrał opinie od innych radnych, co do perspektywy wyjazdu do Brukseli i wtedy będziemy 
go opracowywać 

Pan Jerzy Laskowski powiedział, że radny Piwcewicz zgłosił konkretną propozycję, 
i jeśli radni mają swoje uwagi, to teraz można je wyrazić.    

Pani Krystyna Szter zaproponowała, że zanim radni wyjadą za granicę kraju warto 
byłoby rozważyć, żeby jako rada pojechać Szlakiem Świętej Warmii.   

Pan Marian Piwcewicz powiedział, że podtrzymuje swoją propozycję. Radny 
odnosząc się do słów Starosty o tym, że trzeba to zaplanować w budżecie, powiedział, że być 
może tak jak dla niego, tak też dla innych radnych będzie to już ostatnia kadencja. Pan 
Piwcewicz wspomniał, że jak kiedyś radni jeździli z wizytami np. do Osnabrück, to radni 
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jechali z pieniędzy unijnych, bo to było na zasadzie współpracy z krajami wschodniej Europy. 
Sam pobyt był finansowany przez stronę niemiecka. Radny zaproponował, że być może warto 
wystąpić do marszałka o dofinansowanie. Pan Piwcewicz zaproponował, że radni mają na tyle 
wysokie diety, że można to w jakimś procencie potrącić z diet i zrealizować. Oczywiści 
wszystko zależy od ilości chętnych, to wskaże jak te koszty się rozkładają. Radny 
zaproponował, by udział ewentualnych uczestników potrącić z diet. 
 

Więcej głosów w dyskusji nie było w związku z powyższym pan Jerzy Laskowski 
zakończył omawianie 15 punktu porządku obrad.  
 
 
Pkt 16. Zamknięcie obrad Sesji. 
 

Pan Jerzy Laskowski zamknął obrady XL sesji Rady Powiatu w Olsztynie w dniu 
28 lutego 2023 r.  
 
 
 
 
 
Protokołowali: 
Bożena Ginc 
Piotr Ulatowski 
Marta Kuczyńska 
 
 
 
Załączniki: 

1. Lista obecności. 
2. Lista pracowników Starostwa. 
3. Lista gości na XL Sesji Rady Powiatu. 
4. Porządek obrad.  
5. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego za 2022 

rok. 
6. Uchwała Rady Powiatu Nr XL/397/2023 z dnia 28 lutego 2023 r. w sprawie przyjęcia 

przez Powiat Olsztyński niektórych zadań z zakresu administracji rządowej związanych 
z przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej. 

7. Uchwała Rady Powiatu Nr XL/398/2023 z dnia 28 lutego 2023 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2023 rok. 

8. Uchwała Rady Powiatu Nr XL/399/2023 z dnia 28 lutego 2023 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2023 – 
2037. 

9. Uchwała Rady Powiatu Nr XL/400/2023 z dnia 28 lutego 2023 r. w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Samorządowi Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 

10. Uchwała Rady Powiatu Nr XL/401/2023 z dnia 28 lutego 2023 r. w sprawie wyrażenia 
zgody na przekazanie Miastu Kostopol na Ukrainie darowizny w postaci wozu 
strażackiego. 

11. Uchwała Rady Powiatu Nr XL/402/2023 z dnia 28 lutego 2023 r. w sprawie  ustalenia 
planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych oraz szkół specjalnych, 
z uwzględnieniem szkół ponadpodstawowych i specjalnych mających siedzibę 
na obszarze powiatu olsztyńskiego prowadzonych przez inne organy prowadzące. 
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12. Uchwała Rady Powiatu Nr XL/403/2023 z dnia 28 lutego 2023 r. w sprawie 
podniesienia wynagrodzenia rodzinom zastępczym zawodowym w tym 
specjalistycznym, rodzinom zastępczym zawodowym pełniącym funkcję pogotowia 
rodzinnego oraz prowadzącym rodzinne domy dziecka w Powiecie Olsztyńskim. 

13. Uchwała Rady Powiatu Nr XL/404/2023 z dnia 28 lutego 2023 r. w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetowej na rok 2023. 

14. Uchwała Rady Powiatu Nr XL/405/2023 z dnia 28 lutego 2023 r. w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Gospodarki na rok 2023. 

15. Uchwała Rady Powiatu Nr XL/406/2023 z dnia 28 lutego 2023 r. w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej i Promocji na 
rok 2023. 

16. Uchwała Rady Powiatu Nr XL/407/2023 z dnia 28 lutego 2023 r. w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Spraw Społecznych na rok 2023. 

17. Stanowisko Rady Powiatu w Olsztynie z dnia 28 lutego 2023 r. w sprawie poparcia 
przez Radę Powiatu w Olsztynie petycji Stowarzyszenia Aktywne Mazury skierowanej 
do Ministra Infrastruktury. 

18. Pismo z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego z dnia 15.02.2023 r. znak 
DOZ-WD.6530.709.2022. 

19. Pismo z Wojewódzkiego Urzędu Ochrony Zabytków w Olsztynie z dnia 12.01.2023 r. 
znak AD.5124.8.2023.mm. 

20. Pismo Burmistrza Barczewa z dnia 09.01.2022 r., znak BI.4120.1.2023 w sprawie 
dotacji udzielonych przez Gminę Barczewo w II półroczu 2022 r. na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym 
do rejestru.  

21. Pismo Burmistrza Olsztynka z dnia 09.01.2022 r., znak BI.4120.1.2023 w sprawie 
udzielania dotacji w 2023 roku na wykonanie prac konserwatorskich, restauratorskich 
lub robot budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru lub znajdującym się w 
gminnej ewidencji zabytków.  

22. Pismo Wojewody Warmińsko-Mazurskiego z dnia 21.12.2023 r., znak 
PN.4131.440.2022 rozstrzygnięcie nadzorcze. 

23. Pismo Wojewody Warmińsko-Mazurskiego z dnia 21.12.2023 r., znak 
PN.4131.440.2022. 


